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VOORWOORD

Wat een jaar! Terwijl de coronapandemie langzaamaan beheersbaar werd en 
de meeste maatregelen verdwenen, moesten we wennen aan een oorlog in 
Europa. Mede door deze oorlog stegen de energieprijzen tot recordhoogte, 
waardoor, als onverwacht bijeffect, de energietransitie dit jaar verder 
versnelde. In ons land en in onze provincie. 

EEN ROERIG EN
MOOI JUBILEUMJAAR

Het zorgde ervoor dat de projecten en investeringen 
die waren vertraagd tijdens corona, in de tweede 
helft van het jaar juist werden versneld. Mede door 
de afhankelijkheid van Russisch gas en de hoge 
energieprijzen kwam de aandacht voor duurzame 
energie alternatieven goed op gang. Dat zorgde voor 
een flinke eindsprint aan gefinancierde bedrijven en 
projecten. Het is mooi om te zien dat de noodzaak 
en urgentie van de overgang naar een duurzamer 
energiesysteem door steeds meer mensen en 
ondernemingen onderkend wordt. 

Al 10 jaar nieuwe energie!
Ondertussen vierden wij bij het fonds ons 10-jarig 
jubileum met 10 evenementen gedurende 2022 
door heel Overijssel heen. Van een webinar voor 
woningcorporaties en trainingen in onderhandelen voor 
ondernemers, tot sportieve netwerkevenementen met 
hardlopen en fietsen tot een heuse Dragon’s Den, we 
hebben elkaar vaak ontmoet dit jaar. Met als kers op 
de taart ons netwerkevenement op Vliegveld Twenthe: 
met meer dan 250 bezoekers en een mooi inhoudelijk 

programma met toppers als Gerrit Hiemstra, Marianne 
Thieme en ondernemers van door ons gefinancierde 
projecten in de schijnwerpers. En een groot ‘cadeau’ 
in de vorm van een lening van 50 miljoen euro vanuit 
de Europese Investeringsbank (EIB) om de slagkracht 
van het fonds te verhogen en om de scope van het 
fonds te verbreden. Ik kijk heel trots en blij terug op dit 
jubileumjaar.  

Onze resultaten en hun impact
Dit alles resulteerde erin dat wij in 2022 in totaal 18 
nieuwe financieringen op gebied van energiebesparing 
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Anouk Blüm
Algemeen directeur 
Energiefonds Overijssel

en duurzame energie konden aangaan. 
We deden investeringen in 4 bedrijven. 
Ook technologische ontwikkelingen op 
gebied van energiebesparing en duurzame 
energieopwekking komen voor financiering 
van het fonds in aanmerking. Wij deden 
daarom een investering in PEF Technologies, 
een bedrijf uit Enschede dat werkt aan 
een vernieuwende technologie die met 
lagere temperaturen voedsel veilig kan 
conserveren. Het mooie van deze techniek 
is dat deze aanzienlijk minder energie 
verbruikt dan de tot nu toe gebruikte 
methodes. U leest er alles over in het 
interview met de oprichters op pagina 38. 
Daarnaast gaven we groen licht voor 14 
leningen. Een van die leningen is aan het 
bedrijf RPP Kunststoffen. Zij financierden 
hiermee de circulaire verbouwing van hun 
fabriek. Een goed voorbeeld van hoe wij 
ons werkveld nu ook kunnen uitbreiden tot 
circulaire projecten. In het interview met hun 
directeur op pagina 16 kunt u hier meer over 
lezen. Ook verkochten wij ons aandeel in 2 
succesvolle participaties. Onze activiteiten in 
het afgelopen jaar leverden voor Overijssel 
een maatschappelijk rendement op van 
4.718 TJ. Dat is meer dan het energiegebruik 
van de huishoudens in de gemeenten 
Zwolle en Hardenberg samen. Ook leverden 
onze financieringen een bijdrage aan het 
verminderen van de jaarlijkse CO2-uitstoot 
in de provincie van 267.384 ton. Wilt u in een 
oogopslag zien wat we in 2022 deden en 
bereikten? Bekijk dan onze infographic op 
pagina 14-15.

Wisselingen in onze RvC en AC
We namen dit jaar in onze raad van 
commissarissen (RvC) afscheid van Roeland 
van Straten en verwelkomden Coen 
Reinders als nieuw lid. U kunt verderop in 
dit verslag met hem kennismaken. In onze 
adviescommissie (AC) namen we helaas 
afscheid van Juul Vaandrager vanwege het 
aflopen van haar termijn. Een nieuw AC lid 
zal met alle waarschijnlijkheid in maart 2023 
aantreden.

Een fondsverhoging en een 
scopeverbreding 
Ik refereerde er al even aan, in de zomer van 
2022 kwam er groen licht voor een lening 
van 50 miljoen euro vanuit de Europese 
Investeringsbank voor ons fonds. Hierdoor 
wordt de slagkracht 
van het fonds 
verder vergroot tot 
330 miljoen euro, 
zodat we in staat 
zijn om nog meer 
ondernemingen 
en projecten in de 
energietransitie 
dat noodzakelijke 
financiële duwtje in 
de rug te geven. Wij 
zijn de EIB en ook de 
provincie Overijssel 
heel dankbaar voor het vertrouwen en de 
middelen om deze stap te kunnen zetten. 
Daarnaast is er ook een verbreding van 
de scope van het fonds geëffectueerd, 
waardoor wij eerder in het proces bij 
projecten en bedrijven kunnen instappen en 
ons werkgebied nu kunnen uitbreiden naar 
onder andere circulaire projecten. Mooie 
extra middelen en extra mogelijkheden die 
de energietransitie in de provincie naar een 
nog hogere versnelling kunnen brengen. 

Op naar de volgende 10 jaar
Waar het in het begin van het jaar nog 
even spannend was of er genoeg passende 
aanvragen zouden binnenkomen, werd dit 
richting het einde van het jaar ruimschoots 
goedgemaakt. We gingen letterlijk met een 
klap het jaar uit toen veel financieringen vlak 
voor de jaarwisseling nog uitgeboekt konden 
worden. Energiebesparing en duurzame 
energie kunnen op grote belangstelling 
rekenen, wij hopen dat die trend zich in 2023 
verder voortzet. Wij zijn er in ieder geval 
klaar voor, op naar 2023! 
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Tien jaar geleden was ik Statenlid en heb 

ik het proces naar de ‘geboorte’ van het 

Energiefonds van dichtbij meegemaakt. De 

oprichting van het eerste grote regionale 

Energiefonds. Het was pionieren, voor ons 

allemaal. Inmiddels is het nodige in gang 

gezet. Vooral de rol die het fonds vervult voor 

lokale energie-initiatieven maakt mij trots. 

Het is een fonds van mensen. Een fonds van 

lokale gemeenschappen die iets willen. Die 

een plan en een idee hebben om de wereld 

Een decennium zijn we nu onderweg. Een tinnen jubileum 
mogen we het inmiddels noemen. Toepasselijk ook, 
want tin staat voor flexibiliteit en een lange levensduur. 
Eigenschappen die in de context van een tinnen jubileum 
betrekking hebben op een huwelijk, maar die naar mijn 
idee zeker ook van toepassing zijn - en hopelijk blijven - 
op Energiefonds Overijssel.

FONDS VAN
LANGE LEVENSDUUR

EN FLEXIBILITEIT

10 jaar Energiefonds Overijssel

een beetje mooier en beter te maken. Het 

fonds heeft inmiddels meer dan 300 miljoen 

euro aan projecten gefinancierd. Projecten 

van bedrijven, maar ook woningcorporaties 

en de al eerdergenoemde lokale energie-

initiatieven. Deze projecten voorzien 

jaarlijks in groene energie voor bijna 90.000 

huishoudens.

Mooie getallen die met vallen en opstaan tot 

stand zijn gekomen. Want zo gaat dat, ook bij 

een fonds. Kruipen werd lopen, lopen soms 
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hardlopen en dan kun je te maken krijgen 

met blessures. Het hoort er allemaal bij. En 

wanneer je fonds uit de kleren groeit, dan ga 

je op zoek naar een nieuw jasje. Een passend 

jasje in de tijdsgeest van nu.  

Daarom is afgelopen jaar het ‘speelveld’ 

binnen het Energiefonds aangepast. Sinds 

de start is de omgeving van het fonds 

namelijk veranderd. (Reguliere) investeerders 

investeren tegenwoordig mee met (publieke) 

fondsen of nemen de volledige financiering 

voor hun rekening. Ondertussen ontstaan 

nieuw te nemen hordes; capaciteitsgebrek 

op het netwerk beperkt de netbeheerders in 

het aansluiten van projecten. Door andere en 

meer risicovolle investeringen toe te staan, 

kan het fonds meedoen in de nieuwe fase van 

de energietransitie.

Om de effectiviteit van het fonds de 

komende jaren verder te vergroten heeft 

het fonds in november vorig jaar (2022) 

een leningsovereenkomst van 50 miljoen 

euro ondertekend met de Europese 

Investeringsbank (EIB). Hiermee gaat 

het harde werk, ook na het feestelijke 

jaar, gewoon door. De ambities voor een 

duurzamere wereld zijn immers hoog. De 

urgentie blijvend groot. De noodzaak om te 

verduurzamen inmiddels nog groter. En over 

tien jaar? Dan is er misschien wel weer een 

nieuw jasje aangetrokken en zijn we een 

aantal blessures verder. Maar bovenal is het 

dan hopelijk (nog steeds) het fonds van de 

lange levensduur en de flexibiliteit. 

Tijs de Bree
Gedeputeerde Energie, 
Milieu en Arbeidsmarkt
Provincie Overijssel
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HET JAAR IN
VOGELVLUCHT

Een webinar voor woningcorporaties over

 verduurzaming van hun vastgoed

Viering 10 jaar Energiefonds met fondsbeheerder StartGreen Capital

En ook bij Blauwvinger 

Energie op de Bomhofsplas. 

Tentoonstelling 10 jaar EFO

Op bezoek bij Geo KKP met gedeputeerden, RvC en AC…

Biomassa: bijeenkomst vergisters in Hoge Hexel8



Sportief relatie-evenement: 

de marathon van Zwolle
Campagne in lokale media ter ere 

van 10-jarig bestaan

Onderhandelingscursus ondernemers op Sallandse Heuvelrug

Sessie à la Dragons Den voor energie startups

Netwerkevenement 10 jaar 
Energiefonds

Relatie-event: 
De Hel van Twente fietsevent 



In het kader van ons 10-jarig jubileum hebben wij een 
aantal van onze partners in het duurzame zonnetje 
gezet in deze tentoonstelling, die te zien was in het 
provinciehuis in Zwolle en op ons netwerkevenement 
in Enschede. Want werken aan het verder versnellen 
van de Overijsselse energietransitie, dat doen en 
kunnen we natuurlijk niet alleen. Samen met onze 
projecten, participaties, de provincie en ons netwerk 
zetten we iedere dag weer nieuwe stappen om meer 
energie te besparen en meer duurzame energie te 
produceren. Daar krijgen wij energie van, op naar de 
volgende 10 jaar! 
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Agro Energie 

Hardenberg 

is een co-vergister met 

warmtekrachtkoppeling en groen 

gasproductie installatie waarin biomassa wordt 

verwerkt tot biogas. We hebben nu 5 vergisters staan die 

200.000 ton mest en co-substraten omzetten in biogas. 

Graag zouden we dit uitbreiden tot 300.000 ton 

vloeibaar gas, dat gebruikt kan worden in de 

transportsector.

Seine Roelofs

Agro Energie Hardenberg
Denis Slieker en Hessel Kok

Wellsius

Bij Wellsius 

wordt met warmte 

koude-opslag gewerkt 

aan duurzame en gasloze lokale 

energieoplossingen voor appartementen, 

woningen en zakelijk vastgoed. Daarbij ontzorgen we 

projectontwikkelaars van installatie tot exploitatie en 

financiering. Graag zouden we onze jarenlange 

kennis en know-how verder in de regio inzetten 

om duurzaamheid verder aan te jagen. 

AmperaPark transformeert parkeerplaatsen 

in slimme groene energiebronnen. Onze 

AmperaPorts zetten met innovatieve software 

zonnestralen om in duurzame kilometers en groene 

stroom voor kantoor of fabriek. We realiseren momenteel 

25 solarcarports in Nederland, waarvan veel in Overijssel. 

Onze ambitie is om in de gehele EU binnen 5 jaar 

5.000 parkeerplaatsen te vergroenen.

Richard Kokhuis

AmperaPark

Cooll ontwikkelt de SuperHybrid, een 

warmtepomp die de vervanger wordt van de 

HR-ketel. Een energiezuinige oplossing, bij 

uitstek geschikt om bestaande woningen te verduurzamen 

door op gasverbruik te besparen en zónder toename 

van elektraverbruik. Onze missie is om een wereldwijde 

oplossing te bieden waarbij we onze technologie 

aan HR-ketelfabrikanten leveren.

Stefan van Uffelen

Cooll Sustainable Energy 
Solutions B.V.
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Met Duurzame Zekerheid maken wij op 

coöperatieve wijze Overijsselse bedrijfsdaken 

asbestvrij, met hulp van zonne-energie. Zo willen we 

de maatschappij ontdoen van gezondheidsbedreigende 

asbestdaken en de bedrijfscontinuïteit van bedrijven 

borgen. Daarbij leveren we een bijdrage aan de 

energietransitie door het opwekken en beschikbaar maken 

van zonne-energie, zonder extra belasting op 

onze schaarse ruimte.

Jan-Willem Bolhuis

Univé Duurzame 
Zekerheid

Het drijvende 

zonnepark 

Bomhofsplas zorgt voor 

groene stroom voor zo’n 7.200 

huishoudens in Zwolle. Burgerparticipatie is 

een belangrijk onderdeel van dit zonnepark. De aandelen 

zijn deels in handen van Zwollenaren, dit zal de komende 

jaren toenemen. Coöperatie Blauwvinger Energie bestaat 

uit Zwolse inwoners en bedrijven en wil de 

energievoorziening van de stad zo snel mogelijk 

verduurzamen.  

Kees de Vries en Martin Ilbrink

Blauwvinger Energie

Met 

het KINEXT-

vliegwielsysteem 

heeft S4 Energy een nieuw 

type energieopslag ontwikkeld. Door 

deze in combinatie met accu’s in te zetten, wordt 

in Almelo de netbeheerder ondersteund om duurzame 

energie gelijkmatig te verdelen over het net. Nu de 

toegevoegde waarde bewezen is werkt S4 aan 

een snelle uitrol van soortgelijke projecten én 

ontwikkeling van nieuwe afzetmarkten.

Patrick Pijffers en Jeroen Kroese

S4 Energy

Ferry Jansen

NTP, Lake Source 
Cooling

Met Lake Source Cooling zorgt water uit de 

Leemslagenplas voor de koeling van het 

ziekenhuis in Almelo, een mooie verduurzamingsslag. We 

besparen nu al 90% energie. Met verdere optimalisatie 

en uitbreiding van dit systeem werken we toe naar een 

100% CO2-neutraal systeem. En we oriënteren ons op de 

aanleg van nieuwe vergelijkbare systemen in 

Nederland.  
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Enschede Energie 

is een coöperatie 

die zonnestroomprojecten 

in en rondom Enschede realiseert. 

De opgewekte energie gaat naar de leden van 

de coöperatie. Onze ambitie is om in 2027 zo 10.000 

huishoudens in Enschede van duurzame energie 

te voorzien. 

Roeland Camps, Han Hannink, Pieter van der 

Woude, Jeroen Jansen, Jan Pipers, Rob Storck, Yasmin 

Haidar

Enschede Energie 

Tuinbouwkassen verwarmen 

met duurzame warmte uit de diepe 

aarde, dat is aardwarmte, een duurzame 

energiebron. Een groep groentekwekers in de 

Koekoekspolder nam hiertoe het initiatief. Het uiteindelijke 

doel is om in de toekomst ook duurzame en betaalbare 

warmte te kunnen gaan leveren aan bedrijven en 

burgers in IJsselmuiden. 

Radboud Vorage

Aardwarmtecluster KKP

Met de vernieuwde gevel, een WKO en 

zonnepanelen zijn we van energielabel G naar 

A gegaan. We renoveren momenteel de aula (Agora) en 

de achterkant van het gebouw zo duurzaam mogelijk. Wij 

leiden bij de Hogeschool Viaa in Zwolle studenten op die 

van betekenis willen zijn voor andere mensen. 

Zo dragen wij bij aan de toekomst.

Bert-Jan Jonker

Hogeschool Viaa
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BIO
MASSA

OPSLAG & INFRA-
STRUCTUUR

ENERGIE
BESPARING

WARMTE

11% 34% 6%47% 2%

OMVANG HUIDIGE PORTEFEUILLE € 228.494.584

€ 24.052.629 € 107.290.471 € 77.719.932 € 13.883.724 € 5.546.591
De portefeuille voor woningcorporaties, in bovenstaande overzicht onderdeel van Energiebesparing, bedraagt 
85 miljoen euro.

FINANCIERINGEN
IN 2022

(incl. bouwdepots)

AANTAL ONDERNEMINGEN
GEFINANCIERD
Totaal t/m 31-12-2022

GEFINANCIERD
TOT NU TOE
(incl. bouwdepots)

€29,4
MILJOEN

€314,9
MILJOEN

DEALFLOW
per 31-12-2022

93

RESULTATEN ENERGIEFONDS  OVERIJSSEL 2022

ZONNE
ENERGIE

INTAKES

CLOSED

APPROVED LEADS
458

18
35
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Dit is meer dan het energiegebruik van de huishoudens 
in de gemeenten Zwolle en Hardenberg samen. 

TIJDELIJK STRUCTUREEL4.718 TERAJOULE

2.007

267.384 TON

19188.295

WERKGELEGENHEID
IN OVERIJSSEL (IN FTE)

MAATSCHAPPELIJK
RENDEMENT

HUISHOUDENS

totale waarde € 28.898.188

totale commitment € 463.000

NIEUWE
LENINGEN

VERKOOP/
EXIT

PARTICIPATIES/
INVESTERINGEN

VERMINDERING
VAN CO2-UITSTOOT

14

4

2

RESULTATEN ENERGIEFONDS  OVERIJSSEL 2022

VERKO
CHT



CIRCULARITEIT
EN DUURZAAMHEID

Leestijd 15 minuten

Het gesprek blijven voeren over
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Het gesprek (blijven) voeren bleek 

een rode draad hierin. Daarom 

gingen wij voor dit jaarverslag met 

haar in gesprek, over duurzaamheid, 

circulariteit, het recyclen van 

kunststoffen en de vele gesprekken 

die in deze transitie gevoerd werden.  

Een generatietransitie
Emmelien Regeling is inmiddels al 

een aantal jaar algemeen directeur 

van RPP Kunststoffen, een afkorting 

van Regeling Plastic Products. Ze 

vertelt over de geschiedenis van 

het bedrijf: “Mijn vader is het bedrijf 

gestart in 2003, in Biddinghuizen. 

Sinds 2009 zitten we in Nieuwleusen, 

en in 2017 zijn we begonnen met een 

generatietransitie. Ik heb de eer om het 

stokje over te nemen van mijn vader, 

dat is heel erg leuk. Mijn vader heeft 

altijd in kunststof gezeten. Ooit begon 

hij bij de Wavin en hij heeft daarna ook 

nog in de kunststofverpakkingsindustrie 

voor bouwmaterialen gewerkt. Hij is in 

2003 voor zichzelf begonnen. Dus ik ben 

opgegroeid met kunststof, zullen we 

maar zeggen. Het zit bijna in ons DNA.” 

In 2017 is het tijd om het leiderschap 

over te dragen, de generatietransitie 

zoals Emmelien het zelf zo mooi 

noemt. “We zitten nog in de transitie, 

maar ik ga de directie alleen doen. Ik 

heb wel nog een zus hier werken en 

mijn zwager werkt hier ook. We zijn 

echt een familiebedrijf, ook met mensen 

die vanaf het eerste uur hier werken, 

die zijn ook een onderdeel van de 

familie geworden.” En zoals ouders de 

wereld vaak beter willen achterlaten 

voor hun kinderen, werd er bij 

de overdracht ook een duurzame 

toekomstdroom geboren. Emmelien: 

“In 2017 begon de overdracht van mijn 

vader naar mij. En dan ga je nadenken 

over de toekomst. Als wij de horizon 

verbreden door met een volgende 

generatie verder te gaan, dan denk je 

ook na over; is de huisvesting die we 

op dit moment hebben voldoende voor 

toekomst, met alle veranderingen in 

de wereld die er zijn, maar ook voor 

een eventuele groei? En toen wisten 

we eigenlijk al vrij snel, dan kunnen we 

hier niet blijven zitten. Daarom zijn we 

begonnen om samen aan de toekomst 

te bouwen. Mijn vader is zeker nog 

betrokken, ook bij de bouw en het 

gebouw. Ik kan hem alles vragen als er 

hulp nodig is.”

In 2017 begon Theo Regeling het overdrachtsproces van 
zijn bedrijf, RPP Kunststoffen, aan zijn dochter Emmelien. 
Met deze generatietransitie werd ook een andere transitie 
geboren, die van de compleet duurzame en circulaire 
verbouwing van hun fabriek. Een proces dat meerdere jaren 
in beslag nam en niet zonder hobbels bleek. Maar met het 
doel van de Duurzame Kunststoffabriek voor ogen ging 
Emmelien Regeling vol enthousiasme en passie aan de slag. 

Emmelien Regeling
Algemeen directeur
RPP Kunststoffen
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Van visie naar bewustwording en 
duurzame kunststoffen
RPP zit in de kunststoffen, maar 

wat ze precies doen is zo veelzijdig 

is dat Emmelien dat moeilijk in 

een paar zinnen kan samenvatten. 

“We zitten als bedrijf eigenlijk in een 

nichemarkt. Wij leveren van prototypen 

tot massaproductie, dat kan voor tien 

verschillende markgebieden zijn, in 

binnen- en buitenland. En het kan echt 

van alles zijn, iets in de botenbouw, voor 

de infrastructuur, ventilatietechniek… 

Het kan een kap van een machine 

zijn, een spatbord voor een fiets… Je 

kunt het bijna zo gek niet bedenken 

of wij kunnen het maken. Maar dat is 

dan altijd in maatwerk of een kleine 

oplage. Ik zie het zo: wij stomen het 

product klaar voor de massa, bij ons 

begint het product. En soms wordt een 

product nooit massa, dan blijft het bij 

ons.” Kunststof heeft niet meteen een 

duurzame klank. Nadenkend over 

de toekomst van het bedrijf kwam 

de wens en verantwoordelijkheid 

om daar iets aan te doen. “Toen wij 

gingen nadenken kwamen we snel bij 

‘Wat is de toekomst van kunststof?’ 

Ook vanwege alles wat wij doen met 

het gebruik van kunststof en het imago, 

de plastic soep. Wij kwamen tot de 

conclusie dat we een aantal dingen echt 

anders moeten gaan doen. En dat we 

ook de verantwoordelijkheid moeten 

nemen om te laten zien dat het een hele 

mooie grondstof is, die je bijna oneindig 

kan hergebruiken als je er maar goed 

mee omgaat. Zodat het niet in de zee 

belandt of op straat. We voelen ons heel 

erg verantwoordelijk om die boodschap 

uit te dragen, zodat wij in 2030 ook 

nog steeds kunststofproducten 

kunnen maken.” Aldus Emmelien. Het 

gegeven dat ze een familiebedrijf zijn 

versterkte deze gedachte nog eens. 

“Als familiebedrijf heb je een langere 

horizon. Ik weet dat als wij nu niets 

doen, we een groot probleem hebben 

in 2030. Dan is er misschien geen 

kunststof meer om iets van te maken.” 

Ze vraagt zich hardop af of dat erg 

zou zijn, maar komt al snel tot de 

conclusie dat de grondstof moeilijk 

weg te denken is. “Tuurlijk, er zijn ook 

andere materialen of manieren. Maar 

als je schetst wat de voordelen zijn… 

Een voorbeeld: Als je alle kunststof 

onderdelen uit je auto haalt, dan loopt 

deze niet meer 1 op 20, maar 20 op 1 

bij wijze van. Kunststof is niet voor niets 

gekozen, omdat het een duurzamere 

oplossing is, omdat dingen dan lichter 

zijn, bijvoorbeeld ook in transport. 

Ik denk dat daar de oorsprong ligt 

van onze visie en de sterkte drive om 

circulair en duurzaam te ondernemen 

en te bouwen.” Besluit ze. En die visie 

komt echt van binnenuit en zorgt 

voor bewustwording. “Het moet 

natuurlijk ook diep van binnen zitten, 

want anders dan red je het niet. We zijn 

erin gestapt en dan komen er steeds 

meer dingen op je pad. Je moet goed 

nadenken over duurzame huisvesting, 

het productieproces moet duurzamer, 

het energiegebruik moet duurzamer. Je 

gaat er veel bewuster over nadenken. 

Daar hebben we nu een aantal stappen 

van doorlopen, en we moeten nog 

een aantal stappen doorlopen om er 

een volledig circulaire en duurzame 

bedrijfsvoering en huisvesting van te 

maken. Maar, we zijn al een heel eind 

op weg.” Zegt Emmelien opgewekt.

Mooie samenwerking in de regio
We praten verder door over het 

belang van het recyclen van kunststof 

en hoe dit de verduurzaming in 

Overijssel verder kan helpen. 

Emmelien vertelt dat ze daar 

op verschillende manieren bij 

betrokken is. “We doen een aantal 

lokale projecten, ook op stimulans 

vanuit de provincie. Ik zie het belang 

omdat wij als regio een fantastisch 

ecosysteem hebben in de hele keten 

van kunststofverwerking, daardoor 

zijn we een heel goed voorbeeld 

landelijk ook. We hebben hele mooie 

samenwerkingen hier in de regio. Door 

de synergie die we met elkaar hebben, 

kunnen we veel sneller tot kwalitatief 

goede producten komen die circulair en 

duurzaam kunnen zijn. Daar zie ik het 

belang van met elkaar het vraagstuk 

van kunststof recyclen snel oppakken. 

Omdat de vraag en het aanbod goed 

moeten blijven. En hoe meer we gaan 

putten uit primaire kunststoffen, hoe 

groter het probleem wordt. Terwijl 

het klimaatprobleem sowieso al 

groter wordt.” Ze is best trots op wat 

Overijssel als regio bereikt hierin 

en ziet ook waar dat door komt, 

een sterk ecosysteem van goede 

contacten. Hierover zegt ze: “Als je 

kijkt naar wat we hier in Nederland 
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en in deze regio hebben, dan zie je dat 

wij eigenlijk al een sterk ecosysteem 

hebben om echt circulair en duurzaam 

te kunnen zijn. Ik denk dat we dat met 

elkaar moeten gaan uitdragen als 

regio. En dat we daar als regio ook 

best een beetje trots op mogen zijn, 

dat we al heel veel mooie initiatieven 

hebben. Er zitten hier in de regio best 

wat grote bedrijven, zoals bijvoorbeeld 

Wavin en Dyka, die iedereen altijd wel 

kent. Maar we hebben ook juist mooie 

kleinere bedrijven, die heel bewust 

contacten met elkaar opzoeken en van 

elkaar leren. Ik denk dat dat de regio 

ook heel sterk maakt.” Ze benadrukt 

hierbij het belang van dat we het 

samen moeten doen, met elkaar. 

“Omdat wij in een nichemarkt zitten, 

met veel maatwerk en kleine series, 

voel je je ook verantwoordelijk voor 

de samenhang tussen verschillende 

bedrijven. Het kan best zijn als wij 

een product maken en dit een groot 

product wordt, wij doorverwijzen naar 

een spuitgietbedrijf, of dat het naar een 

rotatiegieter gaat. Dat zijn verschillende 

takken waar je een connectie mee moet 

houden. Zo’n sterke regio, waarin je het 

met elkaar kan oplossen, is dan heel 

erg belangrijk als je in een transitie zit 

om dingen anders te gaan doen in het 

gebruik van materialen. Wij hebben ook 

buitenlandse leveranciers en klanten, 

dan denk je ook na over zaken als; Je 

hebt nu een super duurzaam product, 

maar vervolgens moet het verscheept 

worden met een containerschip. Wat 

draagt het dan nog bij aan de CO2-

uitstoot?” Ze merkt dat je daardoor 

steeds bewuster over dit soort zaken 

gaat nadenken. 

De R-ladder: recycle, re-use en 
re-design
In dat verband vertelt ze ook over 

het Rethink initiatief, dat vanuit 

de branchevereniging NRK voor 

kunststoffen is ontstaan. Circulariteit 

en de ‘ladder van Lansink’, kortweg 

ook de R-ladder genoemd, hebben 

daarin een centrale rol. Emmelien: 

“De R-ladder gaat over Recycle, 

Re-design, Re-use, eigenlijk alle 

elementen die we willen hanteren 

in circulaire economie. Dat is om 

bewustwording te creëren, met name 

om bedrijven die hier nog niet zo mee 

bezig zijn te stimuleren.” Die R-ladder 

is ook leidend geweest voor hun 

eigen verbouwing vertelt ze. “Wij 

hebben deze op alle facetten in ons 

gebouw toegepast. Juist ook om na te 

denken wat dat inhoudt, Re-use, iets 

niet gebruiken als het niet nodig is. 

Bijvoorbeeld, het hele gebouw is met 

hergebruikte materialen gemaakt of 

met materialen die herbruikbaar zijn. Of 

“Wij kwamen tot de conclusie dat we een 
aantal dingen echt anders moeten gaan 
doen”
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het is één op één uit een ander gebouw 

gehaald en hier toegepast. Zo proberen 

we bij alle elementen om er zelf ook van 

te leren.” 

Een eigen living lab
Tijdens het bouwtraject is ervoor 

gekozen om het pand een eigen 

identiteit de geven, De Duurzame 

Kunststoffabriek, met als doel 

te laten zien dat je het zelf kan 

ervaren. Want dat werkt het beste 

volgens Emmelien. “De Duurzame 

Kunststoffabriek noemen we ook vaak 

ons eigen living lab. We hebben veel 

kunststof materialen hier toegepast. 

Zo willen we monitoren of het goed is 

voor de toekomst, zodat we ook aan 

onze eigen klanten kunnen laten zien, 

’kijk, dit is recycle materiaal, dit is goed 

bruikbaar’. Het is onze eigen showcase 

om mensen te kunnen overtuigen.” 

Daarin zijn ze met kunststof dicht 

bij de leest gebleven. Zodat mensen 

met eigen ogen kunnen zien of en hoe 

dat werkt. “We hebben verschillende 

bouwmaterialen in de fabriek 

vervangen voor kunststof onderdelen, 

om te kijken of we in de toekomst 

verduurzaming in de bouw kunnen 

realiseren. En gaandeweg merkten 

we dat we dat wilden uitdragen. Dus 

hebben we een leslokaal gebouwd 

in ons kantoorpand, een ruimte die 

multifunctioneel is, zodat mensen hier 

ook bijeenkomsten kunnen organiseren, 

of cursussen, zodat je ook de ruimte 

hebt om het te laten zien. Als ik er iets 

over vertel dan is het vaak van ‘oh ja 

mooi en leuk’. Maar als mensen het zelf 

zien, gaat het echt veel meer leven. Zo 

zie je bijvoorbeeld in onze centrale hal 

waar je binnenkomt, al onderdelen van 

8 à 9 verschillende gebouwen. Daarom 

zeg ik ook altijd tegen mensen ‘Kom 

vooral kijken’”. Emmelien merkt dat 

het laten zien helpt bij de schroom die 

nog om duurzaam of circulair bouwen 

heen hangt. Ze zegt hierover: “Mensen 

willen wel circulair bouwen, maar 

weten niet goed hoe dit te doen. Niet dat 

het voor ons heel makkelijk was, want 

we zijn tegen veel dingen aangelopen, 

maar daardoor hoeven andere mensen 

dat niet te hebben. Je kunt ook een 

steentje bijdragen door een ander van 

jouw weg en de hobbels er naartoe te 

laten leren.”

Pionieren is praten en dat kost tijd
En die weg had hobbels. Want als 

je gaat pionieren, dan moet je een 

hele hoop zelf uitvinden en creatief 

zijn om oplossingen te bedenken 

voor problemen die er eerder nog 

niet waren. Emmelien heeft zich 

gaandeweg verbaasd en heel, heel 

veel gesprekken gevoerd. Dat kostte 

tijd, maar leverde vaak ook een 

positieve uitkomst. Emmelien schetst 

eerst een tijdlijn: “Wij zijn in 2018 

begonnen met de bouwplannen, en 

in januari 2020 gestart met de bouw. 

In augustus 2022 waren we nog niet 

helemaal klaar, dat zegt wel iets over 

het hele traject.” Waarom duurde 

het zo lang? Emmelien: “Met alle bij 

dit project betrokken bouwinstanties 

hebben we discussies gehad. En 

wij waren vaak ook verwonderd 

over wetten en regelgeving die 

(nog) niet passen bij circulariteit en 

duurzaamheid, en die dit ook echt 

in de weg staan. We zijn met alle 

betrokkenen het gesprek aangegaan, 

net zolang totdat we met elkaar konden 
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bedenken dat het ook niet logisch was 

hoe het in de wet- of regelgeving staat. 

Ja, dat kost wel heel veel tijd.” Dat was 

investeren, maar ze leerde ook dat 

de aanhouder wint en dat je focus 

houden helpt. Ze zegt hierover: “Wij 

willen geen concessies doen in tijd 

ten opzichte van ons concept van wat 

volledig circulair en duurzaam is. Het 

is dan lastig om die focus te houden. 

We gaan nu iets bouwen dat we 30 

tot 40 jaar of langer gaan gebruiken, 

wat maakt een half jaar langer je best 

doen om tot het uiterste te gaan dan 

uit? Natuurlijk moet je dat ook kunnen, 

en het heeft zeker invloed gehad. 

Uiteindelijk helpt je focus houden 

bij een algehele transitie naar een 

circulaire economie.” Dat hield haar op 

de been gedurende het hele traject. 

Wat men niet kent…
Ze heeft vele voorbeelden van 

gesprekken die ze met partijen 

voerden, over de meest uiteenlopende 

zaken. “We hebben gesprekken 

gevoerd met het waterschap, met 

RVO, maar ook met de gemeente en de 

provincie. We liepen tegen allerlei zaken 

aan die het hergebruik van materialen 

of een duurzame energievoorziening in 

de weg stonden. Als we die gesprekken 

niet waren aangegaan, dan hadden 

wij dit pand niet zo kunnen bouwen. 

Daarom is dit iets wat we heel graag 

willen delen.” Circulair bouwen is 

(nog) pionieren en merken dat je 

niet in de regels past. Een voorbeeld 

over het gebruik van hout met het 

FSC-keurmerk illustreert dit mooi. 

Emmelien: “De houten constructie 

van ons kantoorpand is nu voor de 3e 

keer gebruikt. Eerst is dit een Shell 

tankstation geweest, daarna een 

bedrijfshal in een houtbouwbedrijf, en 

nu dus de constructie voor ons kantoor.” 

Ze vervolgt: “We hebben daarnaast 

ook gebruikte deuren en kozijnen uit 

het kantoor van de Belastingdienst in 

Utrecht, en van een middelbare school 

die gestript werd, hier 5 kilometer 

vandaan. Dat zijn allemaal onderdelen 

zonder FSC-keurmerk. Om bij RVO voor 

groenfinanciering in aanmerking te 

komen krijg je een lijst van dingen waar 

je aan moet voldoen. Zo moest alles 

wat gebruikt of gebouwd zou worden 

een FSC-keurmerk hebben. En je kunt 

wel raden dat dat er natuurlijk niet was 

met die oude materialen. Eigenlijk zou 

je dat dan niet mogen gebruiken, dat is 

wel idioot. Dat je liever hout in het bos 

in Brazilië kapt omdat dat een FSC-

keurmerk heeft en dat dan hier naartoe 

haalt, om zo duurzaam mogelijk te 

bouwen. Ten opzichte van iets wat 

je kunt hergebruiken en wat je van 5 

kilometer verderop kunt halen. Omdat 

het systeem het niet kent, staat het in 

de weg. Dat is dan een discussie die 

we met elkaar voeren, totdat we helder 

hebben dat zo’n regel in dit geval niet 

werkt.”  

Bloed, zweet, tranen… en resultaat
Ze merkte dat besluitvorming soms 

best lang kon duren en vertraging gaf. 

Ze zegt daarover: “Ja, dat laat dan op 

zich wachten, of je moet dan een andere 

constructie bedenken van hoe je het 

wel kan toepassen. Dat schetst wel dat 

het systeem niet goed werkt. Het vergt 

heel veel praten en overtuigen.” Het 

hielp niet dat ze ten tijde van de Covid 

pandemie van start gingen hiermee. 

Emmelien: “Alles moest digitaal, dan 

zijn dit soort gesprekken best lastig. 

Soms moet je ter plekke met elkaar 

gaan bedenken hoe we het gaan 

oplossen. Het is heel veel maatwerk 

wat je moet doen.” En het is vaak 

samen zoeken. “De gemeente heeft 

bepaalde regels en bouwbesluiten, wie 
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heeft het mandaat om daar wel vanaf te 

wijken en bij wie moet je dan zijn? Dat 

kost gewoon weken tijd. Dat is soms 

heel frustrerend, maar uiteindelijk 

ook wel goed en fijn om te zien dat je 

met elkaar nog iets kan veranderen. 

Het zou best triest zijn voor de doelen 

die je hebt om in 2030 circulair te zijn, 

terwijl je er geen beweging in krijgt. Die 

succesmomenten hielden me wel op de 

been hierin, anders was het circulair 

bouwen lastig volhouden.” Bloed zweet 

en tranen…, maar je krijgt er dus ook 

wat voor terug. 

De status van het nieuwe gebouw
Ten tijde van dit interview is het 

begin 2023, waar staan ze nu met de 

verbouwing? “Op dit moment draait de 

productie volop en is het kantoor ook 

af, we zitten al in het nieuwe gebouw. 

Er moeten wel nog een aantal zaken 

afgewerkt worden. Zo moeten de 

zonnepanelen nog geplaatst worden. 

We hebben op aangeven van het 

Energiefonds een systeem dat het 

gebouw verwarmt en koelt, het TEO-

systeem, heel toepasselijk want mijn 

vader heet ook Theo.” Lacht ze, en 

vervolgt daarover: “Dat moeten we nog 

finetunen. Het staat voor Thermische 

Energie uit Oppervlaktewater, wij 

gebruiken de warmte van onze 

machines voor de wisseltransitie 

van warme en koude lucht. De bron 

hiervoor zijn twee vijvers die voor 

het gebouw liggen. Die zijn weer in 

verbinding met de Dedemsvaart, een 

kanaal. Samen met de warme lucht die 

van onze machines afkomt wisselen we 

de warmte en de koeling uit en kunnen 

we daarmee onze fabriekshal en het 

kantoor verwarmen en koelen. We 

hebben daarom geen gasaansluiting.” 

Ze haalt ter vergelijk de situatie in 

het oude pand aan waar het in de 

zomer in combinatie met de machines 

bloedheet kon worden. “Dat heeft ons 

doen besluiten dat we een gekoelde hal 

wilden in het nieuwe pand. Wij doen 

al veel in de ventilatietechniek, een 

klant van ons raadde aan om de vijver 

als bron te gebruiken voor koeling en 

warmte. En twee studenten van de 

Windesheim hebben meegeholpen aan 

dit plan.”

Een negatieve CO2-footprint
Het waterschap was hierin betrokken 

en moest toestemming geven, dus 

volgde een aantal gesprekken. “We 

hadden hiervoor de goedkeuring van 

het waterschap nodig. In theorie lijkt 

het dan allemaal te lukken, maar je 

moet ook met elkaar gaan zitten om 

te bekijken wat de risico’s zijn, wat 

voor invloeden zijn er, hoe zien de 

weersinvloeden eruit, dat heeft best wel 

een tijdje geduurd.” Maar ook hier is 

het resultaat uiteindelijk positief. “Nu 

staat het en je merkt nu ook al verschil, 

voor de mensen op de werkvloer, de 

productiviteit, maar ook het plezier om 

te werken met een warme dag. Dat is 

heel erg prettig.” Het volgende project 

zijn de zonnepanelen. “Er liggen op het 

dak 800 panelen, in theorie kunnen we 

hiermee energieneutraal produceren. 

Er zijn nog wel wat pieken, dus we 

hebben een transformatorhuisje, maar 

we zijn de enigen die mogen terug 

leveren aan het net.” Vanwege het vele 

gebruik van hout is het gebouw zelf 

klimaat-positief, een unieke prestatie. 

“Omdat de hal en het kantoor volledig 

zijn opgebouwd uit hout, heeft het 

gebouw een negatieve CO2-footprint. 

Hout neemt CO2 op, daardoor hebben 

we een compensatie. We hebben een 

EPC-berekening van -0,44. Dat is best 

uniek als fabriekspand. Dat zijn harde 

feiten waar je uit kan halen dat we 

goed bezig zijn.” Daarnaast haalt ze 

de vele circulaire materialen aan 

die in het pand (her)gebruikt zijn. 

Trots vertelt ze: “Onze hoofdingang 

zijn de oude sluisdeuren van een 

noodverzorgingshuis, die hebben we 

refurbished. We hebben een cementloos 

betonnen vloer in onze productiehal die 

je kunt recyclen als je ‘m eruit haalt. We 

hebben isolatiemateriaal in ons kantoor 

van oude spijkerbroeken, en onder het 

kantoor van gerecycled glasgranulaat. 

Het isolatiemateriaal in de buitenmuren 

van onze bedrijfshal is van cellulose, 

die je er ook weer uit kan halen. Zo 

zijn er best wel wat voorbeelden hier 

van materialen die in de toekomst 

bij anderen ingezet kunnen worden.” 

Ze benadrukt hierbij nogmaals het 

belang van zelf zien en leren. “In ons 

gebouw komen overal QR-codes en 

uitleg, zodat het echt een open boek is 

wat er hier gebeurt. Onze leveranciers 

krijgen hun naam hier, zodat als je hier 

rondloopt en iets ziet wat je tof vindt, 

het helder is wat en van wie het is. En 

we hebben foto’s van bijna alle originele 

onderdelen die we hier gebruikt 

“We hebben ook juist mooie kleinere 
bedrijven, die heel bewust contacten met 
elkaar opzoeken en van elkaar leren.”
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hebben, zodat het visueel ook bijdraagt 

aan de bewustwording dat dingen heel 

goed hergebruikt kunnen worden.” 

Ook productie en processen 
verduurzaamd
Genoeg over het gebouw, even 

belangrijk is datgene wat zich 

daarbinnen afspeelt. Emmelien 

geeft aan dat ook op die vlakken 

stappen gezet zijn. Te beginnen met 

het energiegebruik: “Wat ik mooi 

vind is dat we door de investering van 

het Energiefonds straks een machine 

kunnen vervangen, die eraan bijdraagt 

dat we minder energiegebruik hebben. 

En we zijn nu ook aan onderzoeken of 

we energie kunnen opslaan voor een 

later moment.” Ze vervolgt: “Als je de 

hele Duurzame Kunststoffabriek bekijkt, 

dan zijn we energieneutraal, hebben 

we bijna alles van R-ladder gebruikt. 

We zijn circulair, hebben duurzame 

en gezonde materialen gebruikt. Je 

zou het gebouw ook helemaal weer 

uit elkaar kunnen halen, het is bijna 

helemaal demontabel. En we hebben 

een negatieve CO2-footprint. Daarmee 

heb je in theorie eigenlijk alles wat je 

zou willen om toekomstbestending te 

zijn. Voor de komende jaren zitten we 

safe, alhoewel we vast een keer door 

iemand ingehaald gaan worden op dit 

gebied.” Lacht ze. Ook de productie en 

processen zijn onder de duurzame 

loep genomen en aangepast. “We 

maken in onze productie en processen 

gebruik van en we hebben onze 

producten uitontwikkeld in gerecyclede 

kunststoffen. Voor een aantal producten 

lukt dat nog niet, daarvoor moeten we 

nog met de klant gaan zitten. Maar daar 

zijn we ook al steeds verder in.” Ze is 

positief over de uitkomsten hiervan, 

en ook hier zijn gesprekken over hoe 

het wel kan belangrijk. Ze besluit: “Ik 

durf eigenlijk wel te zeggen dat we in 

2030 alles kunnen afvinken wat er moet 

gebeuren. Uiteindelijk is ook dat veel 

met leveranciers en klanten in gesprek 

gaan over wat er moet gebeuren, net 

zoals we dat eerder met RVO en de 

provincie gedaan hebben. Ik denk dat 

dat de ‘key’ is in transities, dat je met 

elkaar heel goed dat gesprek aangaat.” 

Maatschappelijke waarde
Wat is de maatschappelijke bijdrage 

van deze verbouwing en De 

Duurzame Kunststoffabriek voor de 

provincie? Die zit volgens Emmelien 

in het mensen meenemen in het 

proces en laten zien wat kan. “Doordat 

we de Duurzame Kunststoffabriek als 

concept hebben neergezet en onze 

deuren openen, geeft dat een grote 

maatschappelijke waarde. Omdat we 

hiermee mensen kunnen meenemen 

in circulair ondernemen en bouwen, 

maar ook circulaire kunststoffen.” En 

dat beperkt zich zeker niet alleen 

tot kunststof, ook voor producenten 

van andere grondstoffen kan dit 

interessant zijn zegt Emmelien. “Ook 

als mensen met een andere grondstof 

bezig zijn, geloof ik dat je genoeg van 

elkaar kunt leren. Wij hebben ons 

pand gebouwd met een aannemer die 
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ook bouwbioloog is en die heel erg 

vooroploopt in circulair bouwen. Ik 

denk dat je met dit project in meerdere 

facetten bijdraagt aan circulariteit. 

Dat is wel de grote maatschappelijke 

waarde.” En jong geleerd is oud 

gedaan, daarom is het onderwijs 

ook betrokken hierbij. “Wij hebben bij 

elk onderdeel van dit project veel met 

scholen gedaan, om zo het onderwijs 

hierin te betrekken.” 

Lokaal financieren en delen
Vanuit ons fonds werd een lening 

van 1,7 miljoen euro verstrekt voor 

deze circulaire verbouwing. Hoe 

kwam RPP bij het fonds terecht? Daar 

moet Emmelien even over denken. 

“Ik denk dat we op een bijeenkomst 

van Nieuwe Energie Overijssel in 

gesprek geraakt zijn met Willem 

(Dubbelman, Investment Manager, 

red.). Maar we dachten al vrij snel 

‘Ja, dit gaan we doen.’ We hebben 

ook een deel financiering bij een 

bank lopen, daar hadden we naartoe 

terug kunnen gaan.” Al snel merkte 

Emmelien een verschil in benadering 

van het project. Ze zegt hierover: 

“Het wezenlijke verschil tussen het 

Energiefonds en de meer traditionele 

financiering is dat ons project bij die 

laatste bijna niet had gekund. Omdat 

je door een heel traditioneel systeem 

gaat terwijl je aan het pionieren bent. 

Ik denk dat dat een heel groot verschil 

is, ook in wat je zelf graag zou willen. 

Zoals ook in de eerdergenoemde 

discussie over het FSC-keurmerk voor 

hout. Veel mensen denken dan, ‘oh kan 

niet, dus dan gebruiken we maar wel 

FSC-keurmerk hout’. Dat je concessies 

moet gaan doen aan je project omdat 

het niet kan in het systeem, dat heb 

je ook bij financieringen.” Het maakt 

dat RPP zich snel thuis voelt bij het 

Energiefonds, ook vanwege het lokale 

karakter. “We dachten al vrij snel dat 

het Energiefonds ons veel beter zou 

passen. Ook omdat het een lokaal fonds 

is.” Een bijkomend voordeel van deze 

lokale samenwerking is dat je ook 

samen resultaten kunt uitdragen. 

Emmelien: “Als je een financier hebt 

die kan bijdragen aan het uitdragen 

en verspreiden van de boodschap 

hoe nieuwe energie kan werken, dan 

is dat de beste optie om samen te 

werken. Daarom is dat lokale delen 

van heel groot belang denk ik.” Met 

de lening van het fonds kwamen een 

aantal wensen binnen handbereik, 

zegt Emmelien: “Hierdoor hebben 

we kunnen investeren in het TEO-

systeem, en ook het laatste deel van 

de zonnepanelen kunnen we daardoor 

uitvoeren. Zonder de financiering 

hadden we dat niet kunnen doen. En 

we kunnen hierdoor op een snellere 

manier onze productie verduurzamen 

en energiezuinig maken. Met zo’n grote 

investering als een nieuw pand had dat 

anders langer op zich laten wachten.” 

Het is mooi te horen dat onze bijdrage 
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dit heeft kunnen versnellen.  Ze komt 

nog even terug op het lokale karakter. 

“Wat ik heel erg prettig vind is dat je 

het gevoel hebt dat het lokaal is, dat het 

niet een enorm systeem is, maar dat 

het van mens tot mens gaat. Dat vind 

ik een wezenlijk verschil. En er wordt 

in mogelijkheden gedacht en niet in 

onmogelijkheden, dat is me echt heel 

erg opgevallen.”  

Een doorkijkje naar de toekomst
Als we het hebben over de toekomst 

van RPP en de fabriek, dan blijkt 

dat stilzitten er niet bij is. Emmelien 

vertelt: “We zijn ook gestart met een 

nieuw ERP systeem, om bij te houden 

wat we aan hergebruik en CO2-

uitstoot doen en wat dat bijdraagt ten 

opzichte van het gebruik van fossiele 

grondstoffen. Dat gaan we nu verder 

implementeren, want dat heeft nog 

heel veel input en monitoring nodig 

de komende jaren. Als je dat hebt, 

dan kun je als bedrijf goed sturen op 

wat je gebruikt en wat je moet doen 

aan verbruik. Daar willen we ons de 

komende jaren op focussen.” En ook 

de huidige situatie in de wereld 

heeft zo zijn beslag op RPP. “Met de 

huidige energieprijzen en de oorlog in 

Oekraïne, merk ik dat er veel reshoring 

plaatsvindt. Bedrijven die eerst dingen 

in het buitenland lieten maken komen 

nu naar Nederland. Daar kunnen we 

met elkaar ook in bijdragen, door 

dingen nog veel lokaler te doen. En 

in de vervangingsmarkt zie ik ook 

veel beweging nu, dat mensen van 

metaal en aluminium overgaan naar 

kunststoffen. Dus dat wordt onze 

focus voor de komende jaren.” Geeft 

Emmelien aan. Daarbij zijn er een 

aantal ontwikkelingen in de sector 

van de kunststofindustrie die het 

werk van RPP en de Duurzame 

Kunststoffabriek raken. Emmelien is 

hier positief over en zegt: “Er zijn heel 

veel verschillende soorten kunststof 

bedrijven, als je kijkt naar verpakkingen 

dan is dat een hele andere discussie 

die gevoerd moet worden. Ik zie wel 

dat bedrijven heel hard aan het werk 

zijn om de transitie door te maken naar 

circulaire kunststoffen. We moeten als 

keten heel goed gaan samenwerken.” 

Ze illustreert dit met een voorbeeld. 

“Ik krijg wel eens een aanvraag van 

een nieuw product, daar staat dan 

een bepaalde kunststofsoort op, er 

zijn natuurlijk heel veel verschillende 

soorten. Als je dan vraagt naar 

waarom hiervoor gekozen wordt 

krijg je vaak als antwoord ‘Ja, dat 

heb ik zo geleerd.’ Het is dan vaak 

een soort die hartstikke duur is, niet 

recyclebaar en bijna niet verkrijgbaar. 

Wij stellen dan een alternatief voor 

met bijna dezelfde eigenschappen.” 

Ook hier blijft het gesprek aangaan, 

partnerschappen en kennis delen 

van groot belang. Emmelien: “Heel 

veel mensen kennen de alternatieven 

niet, dus dat gesprek aangaan blijft 

belangrijk, van klant tot producent en 

leverancier. Niet alleen maar voor de 

massa en de complete omzetmarges 

gaan zodat je kan groeien, maar veel 

meer van de lineaire economie gaan 

nadenken over de circulaire economie. 

En dat je daarin je partners nodig 

hebt.” Ze ziet ook dat hierin nog wel 

wat nodig is, en ook dat het niet voor 

iedereen vanzelfsprekend is. “De 

kunststofindustrie doet dat al heel 

goed, maar daar hebben we met elkaar 

ook nog wat stappen in te nemen. Het 

is ook best spannend soms, zeker voor 

traditionele bedrijven, om openheid 

van zaken te geven over wat je aan het 

doen bent.” RPP Kunststoffen heeft als 

pionier vele en grote stappen gezet, 

zoveel is ons wel duidelijk na dit 

gesprek. We komen graag een keer 

kijken om het zelf te beleven, ervaren 

en te zien.  

“Wij hebben een sterk ecosysteem in de 
regio om echt circulair en duurzaam te 
kunnen zijn”
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De uitspraak ‘Never change a winning team’ kennen 
we allemaal. Het idee om onze voorzitters van de 
respectievelijk raad van commissarissen (RvC) en onze 
adviescommissie (AC) bij elkaar te halen voor een diepte-
interview over het afgelopen jaar, werd zo goed ontvangen 
dat we daar dit jaar weer voor kozen.

Duo interview RvC en AC voorzitters

Leestijd 12 minuten

Want… never change a winning team. En 

daarbij genoeg stof tot nadenken en gesprek, 

want 10 jaar Energiefonds Overijssel, 

een wereld in transitie en daarmee meer 

aandacht voor de energietransitie en alle 

ontwikkelingen daarin. Plus een nieuw RvC-lid 

om voor te stellen. Lees hier het interview 

met Margreet van Gastel, al dik 1,5 jaar 

voorzitter van de raad van commissarissen, 

en Jean-Pierre Sweerts, voorzitter van 

de adviescommissie en al vanaf het begin 

betrokken bij het fonds. Daarnaast een 

introductie interview met het nieuwe RvC-lid 

Coen Reinders. Driemaal kennis, kunde en 

bevlogenheid op een rij. 

Jullie zijn voorzitter van respectievelijk 
de RvC en de AC van het fonds. Welke 
onderwerpen kwamen het afgelopen jaar 
voorbij in de vergaderingen? 
Margreet van Gastel, voorzitter van de RvC: 

“2022 was natuurlijk een heel bijzonder jaar, 

ten eerste omdat het fonds 10 jaar bestond, dat 

was natuurlijk ook iets om binnen de RvC bij 

stil te staan. Maar het meest spraakmakende 

was de extra EIB-lening (EIB is de Europese 

Investeringsbank, red.) van 50 miljoen euro, die 

bijdraagt dat het fonds aan scopeverbreding 

kan doen. Dat is een heel belangrijk moment 

geweest. Daarnaast natuurlijk de reguliere 

dingen bij een RvC horen, maar ook dat we als 
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Jean-Pierre Sweerts
Voorzitter adviescommissie

Margreet van Gastel
Voorzitter raad van commissarissen

RvC hebben besloten dat we ook ruimte 

moeten bieden in onze vergaderingen 

aan actuele ontwikkelingen. De wereld 

is zo in beweging, de wereld van vorige 

week is niet meer de wereld van deze 

week. Daar moet je als RvC ook op 

anticiperen en daar ruimte aan bieden.”

Jean-Pierre Sweerts, voorzitter 

van de AC, haakt daarop in: “In 

de AC kwamen natuurlijk ook veel 

onderwerpen voorbij, ik zou er vier 

willen uitlichten. De eerste is waar de 

focus van het Energiefonds op moet 

liggen de komende jaren. En hoe gaat 

het fonds zich verbreden? Dat noemde 

Margreet natuurlijk net ook en dat komt 

ongetwijfeld verder in dit interview ter 

sprake, ook meer specifiek. 

De tweede is dat we zien dat de 

markt verandert en er een ander 

type projecten komt, die een andere 

benadering van de financiering 

vragen. Een voorbeeld daarvan is 

dat er steeds meer projecten komen 

met een combinatie van duurzame 

energieopwekking, -opslag, -transport 

en -afname: de zogenaamde smart 

energy hubs. Dat is een heel goede 

ontwikkeling, maar dat vergt van het 

fonds ook een andere manier van naar 

de risico’s kijken. De fondsbeheerder 

werkt aan modellen om deze projecten 

goed en consistent te kunnen 

beoordelen. Een mooie ontwikkeling!

Een derde is op portfolio niveau: 

we krijgen een steeds groter aantal 

projecten, zowel qua eigen vermogen 

en ook vooral qua leningen. Dus 

wordt de noodzaak tot intensiever 

portfoliobeheer groter. Je kan steeds 

meer als fondsbeheerder het verschil 

maken door die bedrijven goed te 

ondersteunen. En daar dragen we als 

AC ook graag aan bij. 

En de vierde, Margreet jij noemde 

dat ook al, we zien door de oorlog in 

Oekraïne en het wegvallen van gas 

uit Rusland, de hoge energieprijzen 

en de inflatie en hogere rentes, dat er 

minder venture capital geld in de markt 
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is. En dat betekent dat het fonds goed 

zal moeten kunnen inschatten of een 

bedrijf of project levensvatbaar is, maar 

ook heel goed moet kunnen inschatten 

hoeveel geld de onderneming nu en 

in de toekomst nodig heeft. En of 

er voldoende co-investeerders zijn 

om deze projecten te kunnen blijven 

financieren. Er zijn natuurlijk meer 

ontwikkelingen, maar deze vier wil ik 

er graag uitlichten, omdat ze alle van 

belang zijn voor de portefeuille van het 

fonds.”

Waar gaat het knellen in de 
energietransitie in Overijssel 
volgens jullie?
Margreet: “Ja, dat is natuurlijk een hele 

brede vraag. Je kunt deze betrekken 

op het Energiefonds, en dan zie je dat 

we uit de coronatijd komen, waarbij 

er wellicht minder projecten uit de 

pijpleiding van het fonds is kwamen 

(nieuwe aanvragen, red.) dan dat we 

wenselijk zouden vinden. Maar kijkend 

naar de toekomst hebben we daar 

veel minder zorgen over. Als je deze 

vraag letterlijk neemt, waar gaat de 

energietransitie knellen? Dat hoor je 

ook landelijk, een punt van zorg is de 

netcongestie (verstopping en onbalans 

op het elektriciteitsnetwerk waardoor 

er niet zomaar energie teruggeleverd 

kan worden door projecten, red.), dat 

is echt op inhoud. Als consequentie 

hiervan komen initiatieven minder goed 

uit de verf, omdat het elektriciteitsnet 

het gewoon niet aankan. Daarom ook 

moet de aandacht voor energiehubs 

groot zijn, en ook voor opslag. Dat 

worden een stel inhoudelijke punten 

waar we aandacht voor moeten hebben. 

Het is aan de AC om er goedkeuring aan 

te geven, maar vanuit de RvC wil ik ook 

zorgen dat we steeds brede aandacht 

hebben voor de energietransitie. En dan 

zijn dit ook punten die op de agenda 

komen.” 

Hoe zie je dat voor je? 
Margreet: “Nu zijn er heel veel 

projecten die met zon te maken hebben, 

en ik noemde al even de energiehubs, 

die brede aandacht het betekent ook 

dat je bijvoorbeeld aandacht hebt voor 

energiehubs en bedrijventerreinen. 

Ik spreek nu even op persoonlijke 

titel, maar ik denk dat er met 

bedrijventerreinen nog veel winst valt 

te behalen. Dus die moeten zeker ook 

op die brede agenda komen.”

Jean-Pierre: “Ja Margreet, ik ben het 

met je eens, hét punt is congestie. 

Het goede daarbij is dat we met Ben 

Voorhorst in de RvC een enorme 

expertise hebben op dit gebied. Dat 

komt ook ten goede aan het fonds. 

De overheid en het bedrijfsleven 

moeten steeds beter samenwerken 

op dit gebied, om zowel het net uit te 

breiden als ervoor te zorgen dat er 

zoveel mogelijk elektriciteit het net op 

kan, en dat de vraag naar elektriciteit 

zoveel mogelijk op het aanbod wordt 

aangepast. Dus bijvoorbeeld bedrijven 

die ‘s nachts doorgaan en dan energie 

gebruiken of geproduceerde energie 

met elkaar delen.”

Margreet: “Ja, dat is zeker waar, dat 

kan ik beamen. Congestie is een heel 

heikel punt. Als je daar iemand hebt 

die zo’n grote rugzak met ervaring 

meebrengt, dan mag je je gelukkig 

prijzen.  Het is niet zo dat de RvC op de 

stoel van de Adviescommissie wil gaan 

zitten, wij hebben ieder onze eigen rol 

en specialiteit. De rol van de RvC is 

ook dat wanneer de AC er niet uitkomt, 

het finale oordeel dan uit de RvC moet 

komen. Als je dan een RvC hebt die 

expertise heeft, dan is dat super.” 

Jean-Pierre: “Nog even aanvullend 

op congestie, wat interessant wordt 

de komende jaren, zijn de zonne-

energieprojecten, en dan met name 

die waar op daken van burgers 

geproduceerd wordt. Want er moet 

in de toekomst rekening gehouden 

worden met de aankomende 

versobering en mogelijke afschaf van 

de salderingsregeling. Dat betekent een 

hele andere inkomensstroom. Dat is 

best een lastige voor het fonds, en voor 

het team, om dat mee te nemen in de 
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berekeningen en in de afwegingen in 

welke mate die projecten de leningen 

kunnen dragen. Overijssel is goed 

op weg op gebied van zon, maar de 

vraag is hoe hard kun en wil je dat 

doortrekken.” 

Margreet vult nog aan: “En is er 

misschien dan ook weer ruimte om oog 

te hebben voor andere innovaties.”

Jean-Pierre: “Zeker, de energiehubs 

zijn hier al een voorbeeld van, maar er 

is nu ruimte om ook meer te gaan doen 

aan de circulaire economie, dat is weer 

een hele nieuwe tak van sport en dat 

is afgelopen jaar goedgekeurd door de 

provincie.”

Margreet, jij was bij het evenement 
ter viering van het 10-jarig jubileum 
van het fonds, wat viel je op?
Margreet: “Ja, wat me opviel was dat 

er heel veel enthousiasme was en 

er was ook heel veel belangstelling. 

Er waren zo veel mensen aanwezig 

op het vliegveld Twenthe, wat ook 

een superlocatie was om daar met 

z’n allen bijeen te komen. Dat geeft 

een paar dingen weer. Het geeft de 

betrokkenheid bij het fonds heel goed 

aan, maar het laat ook zien dat het een 

plek in de Overijsselse gemeenschap 

heeft. En wellicht ook daarbuiten, 

gezien de vele mensen die er waren. 

Wat mij betreft, we hebben het nu eens 

in de 5 jaar gedaan, maar het heeft 

ook de functie van een marktplaats en 

netwerken. Dat was door de locatie 

en de opzet heel goed mogelijk. Ik 

dacht toen ik er was ‘Wat jammer dat 

je dit eens in de 5 jaar doet’, want er is 

blijkbaar behoefte aan een marktplaats 

en een netwerkbijeenkomst. Misschien 

moeten we dit wel vaker doen.”

Jean-Pierre, jij bent vanaf het begin 
betrokken bij het fonds, het fonds 
bestaat nu 10 jaar, waar vind je dat 
het echt een verschil heeft kunnen 
maken?
Jean-Pierre: “Er is echt verschil 

gemaakt In het grootschalig 

verduurzamen en isoleren van 

woningen, van onder andere 

woningbouwcorporaties, waardoor 

veel energie en geld wordt bespaard en 

tegelijk mensen comfortabeler wonen. 

Vanaf het begin is dit een prioriteit 

geweest en we zien, nu helemaal 

met de huidige energieprijzen, hoe 

belangrijk dat is. Daarnaast is er echt 

verschil gemaakt door de productie 

van duurzame elektriciteit, met name 

door de aanleg van zonnepanelen 

op daken van huizen en bedrijven en 

zonneparken op het land, en zelfs 

op het water. Dus een heel breed 

scala van zonneparken. En heel mooi 

daarbij is dat de initiatiefnemers vaak 

coöperaties zijn, waardoor zowel 

de energie als de inkomsten bij vele 

mensen terecht komen. Daarnaast is 

groengas uit mestvergisting ook sterk 

gegroeid door leningen van het fonds. 

Op alle gebieden, zowel verduurzaming, 

energiebesparing als energieproductie, 

is er heel veel gebeurd. Ik denk dat dat 

de allergrootste verschillen zijn die het 

fonds heeft gemaakt. Daarnaast ook 

nog op een heleboel andere terreinen, 

maar dit zijn wel echt de klappers. Want 

ik denk eigenlijk niet dat er een ander 

provinciaal fonds is dat dat voor elkaar 

gekregen heeft.”

Margreet haakt hierop in: “Ik 

denk dat het Energiefonds uniek 
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in zijn soort is. Er zijn wel andere 

provinciale energiefondsen, maar ik 

vind het Energiefonds daarin toch 

onderscheidend.”

Jean-Pierre: “Dat zit ‘m ook in de 

prachtige mix van instrumenten die 

het fonds heeft; eigen vermogen, 

leningen en alles daar tussenin. 

En een ruimdenkende Overijsselse 

overheid, die de ruimte geeft om ook 

uit te breiden zoals we nu ook zien. 

Zodat het fonds nu ook weer nieuwe 

ontwikkelingen kan financieren.”

Margreet: “Ja, en waar we natuurlijk 

ook vol verwachting over zijn, zijn de 

verkiezingen op 15 maart aanstaande. 

Verkiezingen zijn altijd weer een soort 

ijkmoment van hoe de thermometer 

er in de provincie Overijssel voor 

staat. Ik ben heel benieuwd wat dat 

betekent voor de ontwikkeling van het 

fonds. Ik hoop natuurlijk dat iedereen 

100% overtuigd is van het nut van het 

Energiefonds, maar dat moet straks na 

de verkiezingen ook weer blijken. Maar 

ik heb er alle vertrouwen in, dat zeg ik 

erbij.”

Het fonds ontving in november 
2022 een lening van 50 miljoen 
euro vanuit de Europese 
Investeringsbank (EIB), wat 
verwachten jullie hiervan? 
Margreet: “De Europese 

Investeringsbank, dat is niet zomaar 

iets. Maar omgekeerd vanuit de EIB ook, 

zie je dat zij het fonds heel waardevol 

vinden. Waaruit kun je dat afleiden? 

Dat zij bij het 10-jarig bestaan van het 

fonds ook aanwezig waren. Je ziet dat 

de wisselwerking van beide kanten heel 

goed aanwezig was. Dat is mooi om te 

signaleren. In de zomer van 2022 had 

de lening al min of meer zijn beslag 

gekregen, wat zijn je verwachtingen 

dan? Nog meer slagkracht voor het 

fonds! En daarbij heb je ook te maken 

met het maatschappelijk tij van dit 

moment, de urgentie door de stijgende 

energieprijzen en de onzekerheid. 

Dat wordt een optelsom, door de 

scopeverbreding die we voor het 

fonds kunnen gaan toepassen en de 

maatschappelijke urgentie vanwege de 

energieprijzen, zijn mijn verwachtingen 

hoog gespannen op het gebied van 

besparen en opwek, want dat zijn 

toch grote thema’s waar we in de 

energietransitie voor staan.”

Jean-Pierre: “Door deze lening kan het 

fonds 50 miljoen euro meer uitlenen en 

daarmee meer mogelijk maken. En met 

gunstige rentes, ook heel belangrijk. 

Dat is goed voor de organisaties die 

lenen van het Energiefonds en goed 

voor het fonds zelf om zo meer mogelijk 

te maken. Wellicht kan dit ook verder 
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vervolg krijgen als de provincie wil dat 

het fonds verder groeit. Dus het is een 

hele mooie manier om het Energiefonds 

te laten groeien zonder dat het budget 

hiervoor direct uit de provincie hoeft te 

komen. Een hele goede ontwikkeling.”

Margreet noemde het net al even, 
naast de verhoging heeft ook 
een verbreding plaatsgevonden, 
hiermee is ruimte gecreëerd om de 
scope van het fonds te verbreden. 
Onder andere circulaire projecten 
kunnen nu ook voor financiering 
terecht. Waar is het fonds in haar 
verbreding volgens jullie nog meer 
echt nodig? 
Margreet: “Circulair wordt 

langzamerhand net zo’n 

containerbegrip als duurzaamheid, ik 

denk dat je van circulair en circulariteit 

het begrip goed moet bekijken en 

dan zie je wat daar allemaal onder 

kan vallen. Circulariteit is de ene 

fabriek die allerlei metalen dingen 

ponst, waar de buurman dan zegt als 

hij dit weet ‘Oh maar jij hebt resten, 

buurman doe mij jouw resten, daar 

kan ik nog iets van maken.’ Dat is 

een vorm van circulariteit, dat kun je 

gaan organiseren. Maar circulariteit is 

natuurlijk ook doordeweeks produceer 

ik en daar heb ik mijn zonnepanelen 

en energie van. Maar in het weekend 

produceer ik niet, maar mijn buurman 

wel, kunnen wij in het weekend tot 

een energie-uitwisseling komen. 

De eerdergenoemde energiehubs 

hebben daar betrekking op. Opslag 

kun je er ook aan koppelen, je kunt er 

van alles aan gaan koppelen. Ik denk 

dat het thema circulariteit vraagt om 

verdieping, wat gaan we ermee doen en 

welke projecten kunnen we daaronder 

laten vallen. En dan zul je verbaasd 

staan hoe breed dat thema circulariteit 

kan zijn.” 

Jean-Pierre: “Ik denk dat circulair een 

hele belangrijke poot gaat worden van 

het fonds. Wat we denk ik daarnaast 

zien, is dat het fonds ook meer dan 

tot nu toe zal kunnen bijdragen aan 

het financieren van de verduurzaming 

van maatschappelijk vastgoed. Zoals 

scholen en sportkantines, en aan 

verenigingen van eigenaren (VVE) 

en aan coöperaties. Dat doen we al, 

maar dat zal denk ik nog meer gaan 

gebeuren. Daar werkt het fonds nu ook 

al aan, ook daar worden nu modellen 

voor uitgewerkt. Want aan een VVE 

een lening geven is weer iets heel 

anders dan aan een project of bedrijf. 

Ik hoop dat dat een grote vlucht kan 

krijgen. Je ziet dat bijvoorbeeld ook 

bij maatschappelijk vastgoed, dat 

daar een enorme noodzaak is om 

te verduurzamen, ook door de hoge 

energieprijzen nu. Ik hoop dat het fonds 

daar een rol gaat spelen. Dan is er nog 

een ander gebied, het Energiefonds 

financiert de verduurzaming van de 

industrie in Overijssel nog relatief 

weinig. Daar komen we niet zo heel erg 

goed bij. Die kunnen vaak met corporate 

leningen tegen hele goede rentes lenen 

en daarnaast is bijvoorbeeld Oost NL 

daarin ook actief. Maar ik hoop dat 

ook in samenwerking met de andere 

financiers, we daar een grotere rol 

kunnen spelen. Wat dat betreft is het 

ook goed om een referentie te maken, 

de provincie kijkt breed, met het nieuwe 

NEO (Nieuwe Energie Overijssel) plan. 

Daarin zijn heel goed de prioriteiten 

voor Overijssel op een rij gezet. En dat 

zijn ook prioriteiten die Margreet en ik 

nu ook naar voren brengen. Daar zit 

gelukkig ook bij, aan de voorkant, wat 

wij niet doen met het fonds. Het helpen 

bij energie armoede en subsidies geven 

aan beginnende partijen die nog geen 

lening kunnen dragen. Sterk dat de 

provincie dat zo ontwikkeld heeft met 

al deze instrumenten. Gewoon hulp 

bieden, subsidies geven en financiële 

instrumenten. En dan keuzes te maken 
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waar dat in te doen, dat is een sterk 

beleid. Wat Margreet net al aangaf, 

hopelijk blijft dat goed overeind na de 

verkiezingen.”

Margreet: “Wat Jean-Pierre beschrijft, 

door wat de provincie doet en door 

NEO en wat het fonds zelf doet, draag 

je heel erg bij aan de zichtbaarheid 

en de inspiratie om te verduurzamen 

in de provincie. Alles staat of valt met 

bewustwording. Door de zichtbaarheid 

worden mensen zich ook bewuster om 

stappen te gaan zetten. En als je dan 

een helpende hand kunt bieden, ja, dan 

kun je versnellen.”

Wat zien jullie voor de komende 
jaren als speerpunt voor het fonds 
op gebied van de energietransitie en 
de financiering hiervan? 
Margreet: “Het grote thema is de 

netcongestie, alles wat kan voorkomen 

dat daar gestapeld wordt en het nog 

evidenter wordt, dat draagt natuurlijk 

bij. Dit blijft een belangrijk punt.”

Jean-Pierre vult aan: “Ja, de 

verduurzaming van alle vormen van 

vastgoed en energieopwekking, dat 

zijn de pijlers, de basis. Maar wat heel 

goed aansluit, ook op de prioriteiten van 

de provincie, dat zijn de smart energy 

hubs, energieopslag, warmtenetten, 

de waterstof economie, overal kan 

het fonds een grote rol spelen. Hoeft 

niet overal in, maar we hebben die 

mogelijkheid. Afgelopen oktober is er 

een strategische sessie geweest met 

de gedeputeerden De Witte en De Bree, 

de staf van NEO vanuit de provincie en 

StartGreen Capital (de fondsbeheerder) 

en de RvC en de Adviescommissie 

vanuit het fonds. In de sessie is 

met elkaar gekeken naar waar het 

Energiefonds de komende jaren vooral 

op in zou moeten zetten, of juist zou 

moeten laten. Daar is onder andere ook 

besproken dat voor windenergie er de 

politiek-bestuurlijke vraag ligt in welke 

mate Overijssel dat wil. Dat is natuurlijk 

een eerste vraag die beantwoord moet 

worden. Als er plekken zijn met geen, 

of heel beperkte, overlast dan biedt dat 

mogelijkheden voor grote windparken. 

Dat is wat ik daar ook gezegd heb. Ik 

denk dat je op een of twee plekken 

beter een beetje last kan hebben dan op 

honderd plekken. Wat je dan kunt doen 

op die plekken is met de bewoners en/

of op te zetten stadwerken (vanuit de 

gemeenten) hen eigenaren maken van 

de windparken. Daar heb je in feite geen 

bedrijven voor nodig. Als je dat op die 

manier doet, zoals dit ook in Duitsland 

gebeurt, dan deelt iedereen mee in de 

lasten en lusten. Ik zou het heel mooi 

vinden als dat vaker in Nederland 

gebeurt.”

Margreet: “Ja, daar heb ik een mooi 

voorbeeld van. Ik ben betrokken 

geweest bij de ontwikkeling van 

een windpark in het zuidwesten van 

Nederland. Dat project was bestuurlijk 

vastgelopen omdat drie bewoners 

meenden, hoewel ze buiten de één-

kilometer-zone wonen, dat ze veel 

last hadden van de slagschaduw 

van de molen en van allerlei andere 

dingen. Zij hebben ter plekke de 

lokale politiek zo beïnvloed dat het 

windpark weinig kans zou hebben. Op 

het moment dat je dan gaat praten om 

dat bestuurlijk vlot te trekken, dan zie 

je iets heel aardigs. Als je de bewuste 

bewoners deelgenoot kunt maken 

door in dit geval aan te geven dat zij 

zonnepanelen krijgen en daarmee 25 

jaar energiekosten vrij zouden zijn. Dan 

verdwijnt de slagschaduw als sneeuw 

voor de zon. De boodschap hiervan is: 

Betrek je inwoners, stort niet een bak 

voornemens over ze uit, maar neem 

ze van het begin af aan mee. Als je ze 

in dit geval van het begin af aan mee 

had genomen, dan had je deze exercitie 

wellicht helemaal niet hoeven doen. In 

Denemarken zijn ze daar al heel ver in.”

Bestaat het Energiefonds over 10 
jaar nog? Zo nee, waarom niet? Zo 
ja, waar staat het fonds dan? 
Margreet: “Kijk, het is wensdenken om 

te zeggen dat het fonds over 10 jaar 

niet meer bestaat. Dat zou heel mooi 

zijn, want dan was het niet meer nodig, 

dan hebben we de doelen bereikt. 

Maar 2050 is nog wel een eindje weg. 

Ik verwacht dat het fonds over 10 jaar 

nog bestaat, want er komen steeds 

nieuwe uitdagingen op onze weg. Het is 

een illusie om te zeggen dat wij in 2033 

energieneutraal in Overijsel kunnen 

wonen, werken en leven. Als je kijkt 

naar de hele interessante ontwikkeling 

van bijvoorbeeld waterstof, dan zie 

je dat groene waterstof volgens 

verwachting pas na 2030 beschikbaar 

komt, en dan eerst voor de industrie. 

Het zijn allemaal onderwerpen die een 

lange termijn vragen. Het zou mooi zijn 

als het fonds over 10 jaar opgeheven 

zou zijn, maar ik denk dat het dan nog 

springlevend is en nog steeds een hele 

goede bijdrage zal leveren.”

Jean-Pierre: “Ja, ik denk een beetje 
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hetzelfde Margreet. Als alles duurzaam 

is over 10 jaar, dan hoeft het er niet 

meer te zijn, maar dat zal niet zo zijn. 

Dit gaat over decennia, minimaal.  

Hopelijk is dan grote vooruitgang 

gemaakt op verduurzaming van 

gebouwen in de breedste zin, en 

in duurzame energieproductie, 

-opslag, -transport en levering. Maar 

ongetwijfeld zijn er dan weer nieuwe 

uitdagingen. Neem de circulaire 

economie, die staat bijvoorbeeld nog 

maar aan het begin. Ik durf wel te 

zeggen dat ik denk dat er ook meer 

leningen van de EIB zullen komen, laten 

we daar vast mee beginnen nu om dat 

in de week te leggen. En ik doe een 

gokje, ik denk dat over 10 jaar het fonds 

zo tussen de 600 en 800 miljoen euro 

zal zitten.”

Margreet lacht: “Dat vind ik echt een 

mooie ambitie die ik uiteraard van harte 

wil steunen.”

Jean-Pierre: “Het zal liggen aan 

de noodzaak enerzijds en aan wat 

het Energiefonds kan blijven bieden 

anderzijds!”

Margreet: “En als wij dan nog actief zijn 

voor het fonds dan gaan we daar het 

glas op heffen!”

Er is een trend gaande waarin 
er steeds meer geld op de markt 
komt voor financiering van 
energiemaatregelen en de overgang 
naar duurzame energie. Waar kan 
het fonds de komende tijd nog echt 
het verschil maken?
Margreet: “Ik vind dat een goede 

gedachte, want er komt wel steeds 

meer geld beschikbaar, maar ik 

heb eerder eens onderzoek gedaan 

hiernaar onder ondernemers. Hoe is bij 

jullie het idee van energie besparen en 

de energietransitie? Hoe leeft dat nou? 

De uitkomst was toen: Aan het einde 

van de werkdag hebben ondernemers 

twee minuten beschikbaar om over 

energiebesparing na te denken. Dus 

op dat moment moet je ze vangen. En 

het fonds is zo bekend in de provincie 

dat het in staat zou moeten zijn om 

deze ondernemers dan te vangen. 

Natuurlijk komt er vanuit het rijk ook 

geld beschikbaar, maar als je ziet hoe 

ingewikkeld de regelgeving is, dan 

heb je niets aan die 2 minuten om de 

ondernemer dan te vangen. Dus door je 

duidelijk te positioneren in de provincie, 

en de scope meer op ondernemers te 

richten. Daar ligt nog een hele mooie 

uitdaging.”

Jean-Pierre: “Ja, en neem nou een 

gewoon zonneproject, dat financiert een 

bank ook wel. Maar wat het fonds heeft 

gedaan de afgelopen tijd, is juist die 

ondernemers en projecten financieren 

die net even wat moeilijker zijn, zoals 

bijvoorbeeld een VVE. En daar komen 

steeds weer nieuwe moeilijke projecten 

bij. Als het Energiefonds dat kan blijven 

doen en de goede analyse kan blijven 

maken, zodat ze geen bedrijven en 

projecten hebben die ‘in default’ raken, 

dan is er gewoon nog heel veel te 

doen. Wat daarbij belangrijk is, is dat 

het fonds het team compleet houdt. 

Er is al veel kennis en ervaring bij het 

Energiefonds. Als je gaat investeren en 

financieren, dan leer je van het werk en 

je fouten. Het lerend vermogen van een 

team is belangrijk om collectief kennis 

en ervaring op te bouwen. Ook om dat 

team te kunnen behouden en verder uit 

te breiden. En een goede samenwerking 

met andere financiers is daar ook 

onderdeel van.”

En daarmee komen we alweer bij de 

laatste vraag van dit interview. De 

beide voorzitters hadden er zo nog 
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10 willen beantwoorden, geven ze 

enthousiast aan. Die tijd en ruimte 

hebben we helaas niet. 

De oorlog in Oekraïne liet in 2022 de 
Nederlandse afhankelijkheid zien 
van gas uit Rusland. Je ziet dat in 
reactie hierop energiebesparing en 
de energietransitie meer aandacht 
en gevolg krijgen. Een goede 
ontwikkeling, of niet?
Margreet: “Leuke vraag! Een grappig 

voorbeeld hierbij. Na de corona-

periode zijn een aantal dingen overeind 

gebleven, zoals het digitaal overleg. 

Zo’n overleg begint met 1. ‘Hoe is 

het met je?’ en 2. Bij mij staat de 

verwarming op 17,9 graden, hoe hoog 

staat ie bij jou? Daar gaat het nu over. Ik 

zie Jean-Pierre met een extra trui aan 

zitten…” 

Jean-Pierre: “Ja, maar jij niet Margreet, 

hoe kan dat?” 

Margreet: “Ik zit naast de verwarming, 

hoewel die laag staat, maar ik kan 

mijn hand erop leggen. Ik zit dus op 

een andere plek in huis dan waar ik 

normaal zit, juist om toch een beetje 

warmte te kunnen vangen. Maar wat 

ik ermee wil aangeven is dat je ziet 

dat die bewustwording door de hogere 

energieprijzen heel erg snel gegaan is. 

Als je landelijk kijkt, het heeft ervoor 

gezorgd dat wij met z’n allen in staat 

zijn geweest om ik meen iets van 30% 

op energieverbruik te bezuinigen. Dat 

is significant, dat draagt wel bij. Ik 

vind het vreselijk wat er in de oorlog 

in Oekraïne gebeurt. Waar wij kunnen 

moeten we ons steentje bijdragen. 

En door minder energie te gebruiken 

dragen we wat bij.”

Jean-Pierre: “Natuurlijk hopen we 

boven alles dat de oorlog in Oekraïne 

stopt, dat is het belangrijkste. Maar 

meer aandacht en daadwerkelijke 

maatregelen voor energiebesparing 

en de energietransitie vind ik een heel 

goede ontwikkeling. Als je dan een 

doorkijkje neemt naar de toekomst, 

dan is de algemene verwachting 

van experts dat de energieprijzen 

nog zeker een paar jaar hoog zullen 

blijven. Zo rond het niveau van de 

huidige - midden januari - dagprijzen 

van elektriciteit en gas. Dat zie je ook 

aan de prijzen van de ‘futures’ voor 

gas en elektriciteit. Tegelijkertijd heeft 

de tijd ook geleerd dat die prijzen van 

zoveel ontwikkelingen in de wereld 

afhankelijk zijn. Dat laat zich heel 

lastig voorspellen, omdat we die 

ontwikkelingen en de gevolgen daarvan 

niet of lastig kunnen voorspellen. We 

verwachten niet dat die energieprijzen 

teruggaan naar het niveau van 2,5 

jaar geleden. Dat betekent dat we 

keihard door moeten gaan met 

energiebesparing en met duurzame 

energieproductie. Dus ja, het is een hele 

goede ontwikkeling dat we ons hier veel 

meer mee bezig houden en het staat 

voor mij als een paal boven water dat 

het fonds hier zo veel als mogelijk is 

aan kan bijdragen in Overijssel.”

Margreet: “Alles zo overziend vind ik 

het heel erg mooi dat het Energiefonds 

bestaat, en ik vind het supermooi dat ik 

daar een rol in kan vervullen. Ik vind het 

ook supermooi dat ik dan een ‘partner’ 

als Jean-Pierre tref als voorzitter van 

de AC. Omdat wij in een bijzonder goed 

klimaat in staat zijn om de dingen te 

benoemen en de dingen vorm te geven. 

Dat ervaar ik als een voorrecht.”

Daar sluit Jean-Pierre zich graag bij 

aan. “Als je kijkt naar de RvC en de AC, 

wie daarin zitten, dan is het ontzettend 

leuk om daarmee samen te werken en 

een steentje bij te dragen aan het team. 

Want zo is het natuurlijk wel, het team 

van het fonds doet het.” 

Margreet beaamt dat: “Ja, je bent in 

dienst van het team en om daaraan bij 

te dragen, daar geniet ik van. Dat geldt 

natuurlijk ook voor de samenwerking 

met de fondsbeheerder en met de 

provincie. Dat geldt in de volle breedte.”

En met die zeer positieve noot 

besluiten we dit interview.
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Overzicht financieringen in 2022 

Naam organisatie Branche TJ/jr. Lening
Participatie/

converteerbare
lening

Boerengas B.V. Biomassa 0,00 € 200.000

Deventer Energie Coöperatie U.A. Zon 10,60 € 1.000.000

Duurzaam Ontwikkelbedrijf Enschede B.V. Zon 0,00 € 1.300.000

Energiecoöperatie Rijssen SCE U.A. Zon 0,00 € 123.188

Energiecoöperatie Rijssen SCE U.A. Zon 5,40 € 500.000

LEI-F Energiecoöperatie GS e/o Zon 0,00 € 50.000

LEI-F Salland West II Zon 26,50 € 63.000

OTTE B.V. Zon 68,80 € 6.500.000

Oxe Geeft Gas B.V. Biomassa 15,90 € 1.485.000

PEF Technologies B.V. Energiebesparing 0,00 € 150.000

RPP Holding B.V. Energiebesparing 3,50 € 1.350.000

RPP Holding B.V. Energiebesparing 0,00 € 350.000

Solar Transferium B.V. Zon 3,04 € 1.140.000

Stichting Ichthus College Energiebesparing 4,70 € 2.000.000

Stichting Qredits Microfinanciering Nederland Energiebesparing 15,37 € 5.000.000

Stichting Viverion Energiebesparing 20,15 € 4.500.000

Vereniging van Eigenaars J.J. van Deinselaan 262-
452 te Enschede

Energiebesparing 2,90 € 2.000.000

VVE Maasstraat 26-96 te Almelo Energiebesparing 2,20 € 1.650.000

Totalen 179,06 € 28.898.188 € 463.000

Totaalbedrag uitgezet in 2022 € 29.361.188

In onderstaande tabel vindt u een overzicht van de organisaties waar wij in 2022 
een financiering aan of investering in verstrekten.

MAATSCHAPPELIJK
RENDEMENT 2022
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NIEUW LID VAN ONZE RAAD VAN COMMISSARISSEN

AANGENAAM:
COEN REINDERS

Wie is Coen Reinders? 
Ik ben werkzaam bij het Nationaal 
Restauratiefonds. Deze organisatie beheert 
een 30-tal revolverende fondsen waarmee 
hypothecaire financieringen worden 
verstrekt aan eigenaren van monumenten. Ik 
werk met een team aan relatiemanagement 
richting deze fondsen en de interne 
bedrijfsvoering. Gedurende mijn carrière 
heb ik in binnen- en buitenland gewerkt in 
vele sectoren (energie, logistiek, vastgoed, 
bancair, consultancy) op het gebied van 
strategie, IT en finance. Afgelopen 15 jaar 
heb ik diverse toezichthoudende functies 
gehad.

Ik ben getrouwd, woon in Baarn en wij 
hebben twee uitwonende en werkende 

kinderen. Ik vind het mooi om te zien dat ze 
aspecten meenemen uit ons gezin, maar 
daar ook hun eigen toevoeging aan doen. 
Ik ben geboren in Oldenzaal in de provincie 
Overijssel, dus de werkomgeving van het 
fonds ken ik heel goed. Gezond leven vind ik 
belangrijk, daarom doe ik diverse sporten op 
een regelmatige basis.

Wie zijn mensen die u beïnvloed 
hebben met betrekking tot carrière en 
persoonlijkheid en wat brengt u mee 
naar de RvC? 
Van mijn ouders heb ik normen en waarden 
meegekregen die ik overal heb kunnen 
toepassen. Daarnaast heb ik met vele 
mensen mogen samenwerken. De eerste 
leidinggevende maakte veel indruk (en 

Hij werd geboren in 
Oldenzaal dus kent onze 

werkomgeving goed. Met 
een flinke ervaring in 

strategie, IT en finance, 
aangevuld met zijn 

toezichthoudende functies 
en brede interesses 

hebben wij de kennis en 
kunde van onze raad van 

commissarissen weer mooi 
aangevuld en uitgebreid. 

Maak in dit interview kennis 
met Coen Reinders. 
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“Mijn motto bij investeringen is 
‘moedig, maar niet roekeloos’. Dit is 
ook van toepassing op de projecten 
die het fonds financiert. Een risico 
is niet erg zolang het maar bewust 
genomen en goed doordacht is en er 
alternatieven zijn. Roekeloosheid is te 
vermijden.”

gaf me het onderscheid tussen hoofd- en 
bijzaken). Op latere leeftijd had ik een 
leidinggevende die een echte ‘level 5’ leider 
is. Bescheiden, rustig pratend, maar heel 
goed duidelijk makend wat de verwachting 
is die je dan ook niet wilt beschamen. Naar 
de RvC breng ik al deze ervaringen en mijn 
brede interesses mee, met als doel elkaar te 
inspireren.

Hoe is de eerste kennismaking met het 
fonds bevallen?
Die is zeer goed verlopen doordat ik een 
uitgebreide introductie heb gekregen. 
Ik was daarnaast bij de onthulling van 
de tentoonstelling over 10 jaar EFO in 
het provinciehuis in Zwolle, en bij de 
ondertekening van de samenwerking met en 
de lening van de Europese Investeringsbank 
(EIB). Zo heb ik gelijk een goede indruk 
gekregen van wat er is gerealiseerd en ik 
heb initiatiefnemers kunnen spreken.

U was dus bij het jubileum evenement 
van het fonds, wat viel u op?
Het Energiefonds heeft in Overijssel 
een breed draagvlak en is in 10 jaar 
tijd een essentieel onderdeel van de 
provinciale infrastructuur geworden. Nu 
energiebesparing en -transitie des te 
actueler zijn heeft het fonds de positie en de 
gelegenheid om verder te kunnen groeien.

Zijn er projecten die door het 
Energiefonds gefinancierd worden 
die u al kent en hoe kijkt u tegen deze 
projecten aan?
Ik ben als onderdeel van de ondertekening 
van de EIB-lening op bezoek geweest bij 

een project van Enschede Energie. Ik was 
onder de indruk van het enthousiasme van 
deze organisatie en de snelle groei van de 
projecten die door hen worden ontplooid.

Wat is uw visie op de energietransitie 
in het algemeen en in die in Overijssel 
in het bijzonder?
Energietransitie is essentieel voor het 
verbeteren van het milieu, maar ook om 
klaar te zijn voor de toekomst. De kunst 
hierbij is om een beweging tot stand te 
brengen die onomkeerbaar en continue is. 
De huidige hogere energieprijzen helpen 
hierbij. Een dergelijke prikkel, zolang die niet 
te extreem is, gaat dit proces ondersteunen. 
Betaalbare en kleinschalige energieopslag 
is een harde noot die nog niet goed genoeg 
gekraakt is, ik hoop dat het fonds hier zijn 
aandeel in kan bijdragen. Ik hoop hierbij ook 
dat er in opties wordt gedacht. Een voorbeeld 
uit eigen praktijk: Vijf jaar geleden heb ik 
mijn jaren 30-woning geheel verduurzaamd. 
Niet alle technieken zijn toen toegepast, 
maar ik heb wel alle fysieke leidingen 
(alvast) laten aanleggen en daarmee 
opties en flexibiliteit richting de toekomst 
gecreëerd.
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Steeds meer mensen kiezen tegenwoordig 
bewuster voor voeding die bijdraagt aan een 
gezondere levensstijl. Een gevolg hiervan 
is dat de vraag naar eiwitrijke producten 
toeneemt, maar ook dat er interesse is voor 
een ander type zuivelproduct, wat beter past 
bij deze nieuwe levensstijl. 

MELK IS
DE BASIS

Een innovatie in voedselverwerking 

Leestijd 8 minuten
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De huidige pasteurisatietechnieken 

zijn niet in staat om tijdens het proces 

alle belangrijke voedingswaarden te 

behouden. PEF Technologies werkt 

aan een vernieuwende technologie die 

met lagere temperaturen vloeistoffen 

kan conserveren, maar waarbij de 

smaak, kleur en voedingswaarde 

niet worden aangetast. Bijkomend 

voordeel van deze techniek is dat 

hierbij flink minder energie gebruikt 

wordt. Reden voor het fonds om 

in 2022 een investering te doen in 

het bedrijf en om de oprichters te 

spreken over hun bedrijf en innovatie.

Hoe het begon…
Valeriy Mitko is Technology Director 

van PEF Technologies en al vanaf 

2011 bezig met PEF-generatoren 

en hoogspanningsgeneratoren en 

elektrische engineering fysica. 

Rond 2016 leest hij over PEF, wat 

staat voor Pulsed Electric Fields. 

Gedurende de laatste decennia 

is de belangstelling voor niet-

thermische voedselverwerking in 

zijn algemeenheid sterk toegenomen 

en is het gebruik van gepulseerde 

elektrische velden steeds populairder 

geworden. Valeriy’s aandacht is 

getriggerd: “Omdat ik hier al mee bezig 

was, ik kende microseconden PEF, 

maar vroeg me af, kan dat ook met 

nanoseconden? We zijn toen onderzoek 

gaan doen in een zogenaamde ‘proof 

of concept’ opstelling. Om kort te 

gaan hebben we eerst gekeken of we 

bacteriën konden doodmaken in water, 

en daarna hebben we deze technologie 

geprobeerd in melk. De technologie 

van PEF was bekend, maar nog niet 

in deze staat met nanoseconden in 

vloeistoffen, en ook of dit commercieel 

haalbaar zou zijn was nog de vraag.” 

Valeriy duikt in de materie en doet 

vanaf 2016 literatuuronderzoek en 

ziet kansen. In 2018 start hij samen 

met zijn vrouw Yulia het bedrijf PEF 

Technologies. Zijn werkervaring uit 

de startup omgeving komt hier goed 

van pas, hij zegt hierover: “Ik dacht: Ik 

ben nog relatief jong, dus waarom niet 

nu proberen.” PEF Technologies was 

geboren. 

Meeuwes Buiten is Managing Director 

van PEF Technologies en wordt wat 

later, in 2020, aangetrokken. Hoe 

kwam PEF op zijn pad? Meeuwes: 

“PEF Technologies voerde gesprekken 

met potentiële financiers, maar 

de markt waarin ze zouden gaan 

opereren was hen nog niet goed 

bekend. Gelukkig zat er iemand bij 

een van die gesprekken en die dacht 

aan mij.” Meeuwes werkte meer dan 

25 jaar voor Friesland Campina en 

kent de zuivelindustrie daardoor 

behoorlijk goed. Daarbij had hij een 

flink netwerk in deze sector. “Ik ben 

eerst als ZZP’er bij PEF betrokken 

geweest, maar werd erg enthousiast 

van de potentie van deze technologie. 

Daarna besloot ik om ook te investeren. 

Meeuwes Buiten
Managing Director PEF Technologies

Valeriy Mitko 
Technology Director 
PEF Technologies
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Zo ben ik bij PEF terecht gekomen. Ik 

vind het een prachtige ontwikkeling, 

er zit veel perspectief in met veel 

voordelen voor de voedingsindustrie en 

voor het milieu.” Zegt hij enthousiast. 

Hoe is de werkverdeling tussen 

de drie? Valeriy: “We zijn een uniek 

bedrijf. Mijn partner Yulia is de andere 

oprichter. Zij doet de administratie, 

marketing en het bedrijfsbudget. 

Ik ben van de technologie, Yulia is 

verantwoordelijk voor de dagelijkse 

activiteiten van het bedrijf en al het 

papierwerk en Meeuwes is de goeroe 

in de zuiveltechnologie en zuivelsector. 

We overleggen veel, bepalen samen de 

richting en strategie van het bedrijf.” 

Besluit hij lachend.

Van elkaar leren
Meeuwes haakt daarop aan: “De 

zuivelmarkt is erg conservatief, 

dus het is belangrijk om de juiste 

mensen te bereiken om een nieuwe 

technologie te presenteren. Als je geen 

werkervaring hebt in de zuivelsector 

is dat moeilijk. Mijn hele leven heb ik 

in de zuivelindustrie gewerkt en ik 

heb een goed netwerk, ik ben er om 

contacten te leggen in de markt.” In 

de werkverdeling speelt nog een 

ander belangrijk aspect, Meeuwes 

vervult ook de rol van mentor 

voor beide oprichters. “Wij leren 

van Meeuwes hoe we op bepaalde 

momenten moeten handelen. Soms 

moet je ergens intensief ingaan en 

soms rustig”, aldus Valeriy. “Dus je 

moet altijd weloverwogen handelen en 

op deze manier je werkproces beter 

plannen.” vult Meeuwes hem aan. “Het 

is belangrijk om naar buiten toe tactisch 

te zijn, en soms ook niet te direct, 

maar juist een beetje diplomatiek.” 

Valeriy lacht: “Als ik nu terugkijk, 

zou ik sommige dingen anders doen, 

maar soms moet je gewoon in actie 

komen. En soms is de beste manier om 

even te pauzeren en een afgewogen 

beslissing te nemen. Als ondernemer 

wil je natuurlijk altijd dat het sneller 

gaat, maar er zijn externe factoren die 

we niet moeten onderschatten.” Het 

bedrijf is gevestigd in Enschede, vlak 

bij de Universiteit Twente. Valeriy: 

“Sinds 2009 woon ik in Enschede, het 

is voor mij een van de mooiste steden. 

Enschede is enerzijds heel groen en 

rustig, maar anderzijds heeft het de 

jonge ziel van een studentenstad. Het 

voelt als thuis. PEF Technologies is 

een groeiend bedrijf en Enschede is 

een goede plek voor het genereren van 

jonge specialisten.” Dat klinkt als een 

solide basis voor PEF. 

Hoe werkt nanoPEF?
We duiken wat dieper in de 

technologie van nanoPEF 

(nanosecond Pulsed Electric 

Fields). Het is een vernieuwende 

voedselconserveringstechnologie die 

dus gebruik maakt van nanoseconde 

gepulseerde elektrische velden. 

Opvallende kenmerken van nanoPEF 

zijn een lager energieverbruik 

in vergelijking met bestaande 

conserveringsprocessen en het 

vermogen om micro-organismen 

inactief te maken zonder enig negatief 

effect op de productkwaliteit. De 

behandeling met nanoPEF houdt 

de verwerkingstemperatuur onder 

de 60 graden en zorgt dus voor 

een onveranderde smaak, kleur of 

voedingswaarde, voor de afnemer 

“De technologie van 
PEF was bekend, maar 

nog niet in deze staat 
met nanoseconden in 

vloeistoffen”
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en consument niet onbelangrijk. 

Valeriy vat het kort samen: “We 

maken melk of andere vloeistoffen 

veilig door nanoPEF-behandeling 

van een ultrakorte duur - minder dan 

een seconde per volume. Het is de 

moeite waard om te vermelden dat het 

proces zelf uniform is, wat betekent 

dat elk volume vloeistof evenveel 

nanosecondepulsen krijgt.” Meeuwes 

vult hem aan: “De technologie van 

voedselconservering met micropulsen 

is al overgenomen door de industrie, 

maar het gebruik van nano-pulsen 

is echt nieuw.” Hij vervolgt: “Omdat 

nano-pulsen korter zijn brengen 

we minder energie in en kunnen we 

de temperatuur lager houden. Het 

voordeel daarvan ten opzichte van 

pasteurisatie, het huidige proces 

om voedsel veilig te maken, is dat je 

fysisch en chemisch een onveranderd 

product hebt, dus met dezelfde 

voedingswaarde, smaak en kleur. En 

dat het proces gemiddeld 15% minder 

energie verbruikt in vergelijking met 

HTST-pasteurisatie. Bij pasteurisatie 

gaan dingen stuk, bij nanoPEF blijft het 

intact”. Dit biedt een nieuw perspectief 

voor de zuivelindustrie. Daarbij kan 

de techniek ook in andere sectoren 

van de voedselconservering worden 

toegepast.  

Hogere opbrengst en verduurzaming
Verduurzaming is belangrijk in alle 

sectoren, voor alle industrieën, maar 

wat maakt het specifiek van belang 

in de voedselverwerkingsindustrie? 

Meeuwes geeft hierover aan: “Kijk, we 

zitten in de levensmiddelenindustrie, 

voedselveiligheid speelt daarin 

een cruciale rol. Dat ligt gevoelig 

en heeft veel tijd nodig voordat er 

veranderingen daarin plaatsvinden. 

Maar ons systeem helpt mee aan de 

energietransitie. Met onze technologie 

kunnen we energiezuiniger werken, 

en er zijn geen fossiele brandstoffen 

nodig. In het begin was dat niet de 

eerste aanzet voor deze innovatie, het 

ging ons om met lagere temperaturen 

bacteriën doden, zodat het product 

meer intact en de voedingsstoffen 

behouden blijven. Hoewel de Europese 

Unie en de hele wereld tegenwoordig 

met een milieu- en energiecrisis te 

maken heeft, is CO2-reductie en het 

niet hoeven gebruiken van fossiele 

brandstoffen een essentieel voordeel 

geworden. De opbrengsten van voeding 

zijn het belangrijkst en die verbetert 

onze technologie. Normaal wordt er 

gepasteuriseerd en dan vernietig je 

eiwit, denatureren zoals dat heet, en 

vitamines die verdwijnen. En daar komt 

ons systeem van pas. Je krijgt een 

hogere opbrengst van effectieve stoffen 

met minder CO2-uitstoot en zonder 

fossiele energie, je verduurzaamt.” Dat 

klinkt als dubbele winst. 

Financiering voor verdere 
ontwikkeling
Maar voordat die verzilverd kan 

worden is er geld nodig voor 

verdere ontwikkeling. Met dat doel 

investeerde het Energiefonds in 

de zomer van 2022 samen met 

ICOS Capital en Oost NL in PEF 

Technologies. Het bedrijf wil hiermee 

volgende stappen zetten in de 

ontwikkeling en commercialisering 

van de nanoPEF-technologie. 

Meeuwes: “We hebben het geld nodig 

voor de volgende fase. Het apparaat 

moet naar de markt, we moeten 

doorschakelen. We willen nu een 

apparaat ontwikkelen dat 2.000 liter 

aankan, en daarna door naar 5.000 
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liter. In de zuivelindustrie draaien de 

huidige fabrieken volumes van 40 à 

50.000 liter per uur, daar moeten wij 

uiteindelijk ook naartoe. En dat gaan we 

modulair doen.” Valeriy vult hem aan: 

“Dit jaar maken we een bouwblok voor 

de capaciteit voor 2.000 liter per uur, 

en dan verder. We zijn nu bezig met dit 

modulair design.” Hij vergelijkt het met 

een PC (personal computer). “Kijk, als 

je in de kast genoeg ruimte inbouwt 

voor memory cards en videocards, die 

je nu nog niet gebruikt, maar je maakt 

de ruimte wel, dan kun je later ook 

meer plaatsen, en dan heb je dus meer 

capaciteit. Dat is de opschaling voor 

ons. Het liefst willen we onze machine 

zelf een keer ombouwen en testen, 

zodat we weten: dit is op te schalen en 

haalbaar tot dat soort grote volumes.” 

Collega Radboud Dood volgde de 

ontwikkelingen van PEF al sinds 

2017 en was via Novel-T in contact 

gekomen met Valeriy. Meeuwes lacht: 

“Ja, Radboud was er al eerder bij dan 

ik.” Valeriy vult aan: “We hebben het 

Energiefonds wel gezien op internet 

als bron voor financiering, maar zaten 

een beetje te twijfelen of we contact 

zouden opnemen. Ons bedrijf zat nog 

in een erg vroege fase toen. Maar na 

de connectie hebben we met Radboud 

koffiegedronken en hebben we samen 

over mijn plannen met het nanoPEF 

project gesproken. Dat was heel 

nuttig.” Meeuwes besluit: “Ik heb het 

gevoel dat het heel goed is dat hij de 

ontwikkelingen van ons bedrijf heeft 

meegemaakt, dat heeft wel geholpen.” 

Fijne feedback die we natuurlijk graag 

horen. 

Interesse van melk tot sinaasappels
Het bedrijf is inmiddels ook 

opgemerkt in de industrie, en is 

daar aan het testen. Valeriy: “Ja, er 

is grote interesse vanuit de industrie, 

bij een van de toonaangevende 

producenten in de zuivelindustrie 

testen we momenteel ons industriële 

prototype.” “Ja”, zegt Meeuwes: “Bij 

hen staat nu een apparaat dat 200 

tot 300 liter per uur kan verwerken.” 

Valeriy vervolgt: “Daarnaast is er ook 

grote interesse vanuit een grote speler 

in sinaasappelsap. Dit bedrijf levert 

sinaasappelsap vanuit Brazilië naar 

België en dan vanuit daar verder. Bij 

hen testen we nu hoe het werkt met 

sinaasappelsap. Met dit bedrijf zijn we 

al twee à drie jaar in contact, je moet 

echt vertrouwen opbouwen merken 

we.” En dat gaat, logischerwijs, 

niet over een nacht ijs. Het is een 

langzaam proces dat tijd nodig heeft, 

geeft Meeuwes aan. Valeriy kijkt 

daar soms anders tegenaan. Hij zegt 

hierover: “Met producenten gaat het 

vaak zo van ‘Heb je een goed werkend 

apparaat, dan gaan we dat gewoon 

proberen en daarna kopen’. Maar die 

status hebben we nog niet. Ons doel 

voor het aankomende jaar is om twee 

machines te verkopen. Onze machine 

is al gehuurd door een zuivelproducent 

“Met onze technologie kunnen we 
energiezuiniger werken en er zijn

geen fossiele brandstoffen nodig.”

42



om het uit te proberen, als we nieuwe 

successen boeken dan willen we hen de 

machine ook verkopen.” De targets zijn 

gezet. 

Van waarde voor Overijssel en 
veel verder
Wat kan dit bedrijf bijdragen in de 

provincie qua maatschappelijke 

waarde? Daar praten we verder over. 

De ambities van de heren reiken 

veel verder dan Overijssel alleen. 

Meeuwes zegt: “Dit project gaat 

wereldwijd; Nieuw-Zeeland of China, de 

VS, Canada. Het is een internationaal 

veld. Onze maatschappelijke bijdrage 

zit met name op de CO2-reductie die 

we met onze methode realiseren.” 

Valeriy brengt ons terug naar de 

provincie, want ook daar ziet hij 

zeker kansen. “Bier is onze potentiële 

markt en we hebben in Overijssel 

natuurlijk Grolsch, de bierindustrie 

staat zeker ook op onze lijst, maar dat 

is wel een stap voor later. Ik zie daar 

zeker kansen, Grolsch is groot en ze 

hebben een proeffabriek. Zodra onze 

machine is opgeschaald naar minimaal 

10.000 liter per uur gaan we zeker naar 

Grolsch.” “Alle mensen in Twente zijn 

gek op Grolsch bier, bier met karakter”, 

verklaart Meeuwes. Maar ook hij 

ziet dichter bij huis kansen. Hij zegt 

hierover: “In Overijssel zitten heel 

veel bedrijven die zich bezighouden 

met de procesindustrie. Bijvoorbeeld 

NX Filtration in Enschede of Selo 

in Hengelo. Voor Overijssel is het 

belangrijk om de ontwikkeling voor de 

procesindustrie binnen de provincie 

te houden. En als je dan kijkt naar 

CO2-reductie dan zijn er bedrijven 

die zuivel, sappen, bier of andere 

vloeistoffen verwerken. Ik denk dat 

onze maatschappelijke waarde daar 

zit.” We blikken door naar de toekomst 

en de plannen die daarvoor leven. 

Een blik op de toekomst en 
de trends daarin
En die toekomstplannen zijn er 

genoeg, want wie niet groot durft 

te dromen… Een van die plannen is 

de al eerder aangestipte uitbreiding 

naar andere sectoren. Daarover zegt 

Meeuwes: “We testen nu in melk- en 

vruchtensappensector, maar daarna 

willen we uitbreiden richting de bier- en 

plantaardig eiwitsector, vegetarische 

en eierindustrie. Ook daar hebben we 

al redelijk wat contacten liggen. We 

willen zeker verder uitgroeien, maar 

onze focus ligt nu nog op de twee 

eerstgenoemde sectoren.” En dat is 

ook al aardig groot dromen blijkt. 

Valeriy vult hem aan: “Er is niemand 

anders op dit moment die dit met melk 

doet, dus als ons dit lukt met melk, dan 

is het al een succes. De zuivelindustrie 

is zo groot, wij zouden ons bedrijf dan 

echt moeten opschalen en personeel 

inhuren, dat is al een enorme groei. En 

als de machines werken en je gaat ze 

verkopen, dan moet je vervolgens ook 

service bieden.” Meeuwes benadrukt 

het belang van de doorbraak bij 

melk nog maar eens. “Melk is een 

gecompliceerd product. Als je het 

redt in de zuivel, dan lukt het ook 

met andere vloeistoffen.” Melk als 

kantelpunt dus. Vormt de opkomst 

van de trend naar meer plantaardige 

voeding en drank, denk aan 

havermelk cappuccino’s, in Nederland 

hierbij geen bedreiging voor hun 

plannen? Daarover is Meeuwes 

duidelijk: “Het mooie is dat er aan de 

plantaardige kant ook mogelijkheden 

voor ons liggen. Maar daarnaast, zeker 

als je kijkt op wereldschaal, dan blijven 

melkeiwitten enorm belangrijk. Er 

zitten in totaal 260 soorten eiwitten in 

melk, die je niet zomaar kunt vervangen 

door een plantaardig alternatief. 

De zuivelmarkt, en met name de 

markt voor ingrediënten waar onze 

toegevoegde waarde zit, blijft groot is 

mijn verwachting. In Nederland wordt 

die nu wellicht wat geremd door de 

opkomst van plantaardige alternatieven, 

maar in de rest van de wereld niet. De 

melkproductie gaat op wereldniveau 

niet zakken.” Hierop inhakend zijn 

we benieuwd welke ontwikkelingen 

in de sector van voedselverwerking 

van belang worden de komende 

jaren. Daarover zegt Meeuwes: “De 

energietransitie! Die is nu volle bak aan 

de gang in de voedselindustrie, wat dat 

betreft zitten wij precies goed met onze 

techniek. Daarnaast is de ontwikkeling 

richting gezondere voeding ook van 

groot belang. Deze is soms dubbel en 

niet vrij van discussie.” Als voorbeeld 

noemt hij babyvoeding. “Daar zat de 

afgelopen 20 jaar geen botervet in, 

omdat volgens enkele onderzoeken 

in sommige gevallen een slechte 

tolerantie van zuigelingen voor botervet 

werd waargenomen. Tegenwoordig 

wordt het weer wel toegevoegd aan 

de A-merken babyvoeding, omdat 

sommige vitamines wel in botervet 

oplossen en niet in plantaardig 

vetten. Daarom gaat die ontwikkeling 

nu dus weer een andere kant op.” 

Vanuit zijn ervaring besluit hij: “En 

die ontwikkelingen blijven continue 

zo doorgaan.” En wij zullen die 

ontwikkelingen blijven volgen en 

de stappen voor PEF Technologies 

daarop aanpassen.
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Europese impuls voor duurzaamheidsinvesteringen
Door de lening van de EIB wordt de slagkracht van het 

fonds vergroot tot 330 miljoen euro. Het betekent concreet 

dat we meer leningen kunnen uitzetten en investeringen 

kunnen doen voor ondernemers die hun energieverbruik 

willen verduurzamen of duurzame energie willen 

opwekken. Of voor duurzame energieprojecten en 

energiebesparing in de regio. De lening kwam tot stand 

in samenwerking met de provincie Overijssel, en is de 

uitkomst van een langgekoesterde wens van de provincie 

om Europese middelen in te zetten voor ondernemers 

in de regio’s. Gedeputeerde Economie van de provincie 

Overijssel Eddy van Hijum was hier nauw bij betrokken. 

Hij zegt hierover: “EFO draagt al 10 jaar bij aan de 

energietransitie en vermindering van de CO2-uitstoot. Een 

onafhankelijke, groene en betaalbare energievoorziening 

is urgenter dan ooit. Dit vraagt om slimmer en 

uiteindelijk zuiniger energieverbruik én inzet op groene 

energieopwekking. Juist in deze tijd, waar de energieprijzen 

de pan uitrijzen, kan het Energiefonds het verschil maken met 

financiering aan lokale energiecoöperaties, maatschappelijke 

organisaties en innovatieve tot middelgrote bedrijven. Met het 

extra geld van de EIB kan het fonds de boost geven die nu zo 

hard nodig is. Daar zijn we trots op!”

Projecten en ondernemingen met energie-effect
Het Energiefonds focust op projecten en ondernemingen 

die energiebesparing en/of het lokaal opwekken van 

hernieuwbare energie tot doel hebben, zoals bijvoorbeeld 

zonnepanelen op bedrijfsdaken. Hiermee draagt het 

In de zomer van 2022 tekenden wij een leningsovereenkomst 
van 50 miljoen euro met de Europese Investeringsbank (EIB). 
De ondertekening en samenwerking werden gevierd tijdens ons 
tienjarig jubileum in november, met een ceremonie bij een van 
de leden van het door ons gefinancierde Enschede Energie. Wat 
levert deze lening op voor het fonds en voor u?

GROTERE SLAGKRACHT EN 
MEER MOGELIJKHEDEN 

Een lening van 50 miljoen euro 
en uitbreiding van het werkgebied
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fonds bij aan de provinciale doelen voor nieuwe energie 

in Overijssel en het overkoepelende Nederlandse 

doel van klimaatneutraliteit in 2050. Behalve voor 

hernieuwbare energie en energie-efficiëntie, biedt 

het fonds ook financiering voor warmtenetwerken en 

innovatieve projecten op gebied van duurzame energie. De 

verwachting is dat er dankzij de extra investeringsruimte 

van het fonds nog meer bespaard zal kunnen worden 

op energiekosten en CO2-uitstoot. Alle projecten die 

vanuit deze lening gesteund worden, moeten dan ook 

een ‘energie-effect’ hebben. Dit betekent dat ze een 

vermindering van energieverbruik opleveren, of duurzame 

energie produceren of een schakel vormen in de weg 

daarnaartoe.

Meer mogelijkheden met een scopeverbreding
Tegelijk met de goedkeuring van de lening werd ook een 

scopeverbreding van het fonds goedgekeurd. Concreet 

betekent dit dat het Energiefonds voor een klein deel 

van het fonds  iets meer risico mag nemen en daardoor 

eerder in het proces bij projecten en bedrijven kan 

instappen. Innovatieve projecten en vroege fase projecten 

komen daardoor binnen handbereik. Daarnaast wordt 

het werkgebied van het fonds uitgebreid met circulaire 

projecten.

Bijdragen aan de overgang naar een circulaire economie
De doelstelling van de provincie is om de lokale economie 

in 2050 volledig draaiende te hebben op producten en 

grondstoffen die worden hergebruikt, een circulaire 

economie dus. De overgang naar zo’n circulaire economie 

is nodig omdat fossiele, kritieke en niet-hernieuwbare 

grondstoffen langzaam opraken. En omdat het winnen 

van deze grondstoffen een negatieve impact heeft op het 

milieu, waaronder de uitstoot van CO2. Het Energiefonds 

draagt bij aan de doelstelling van de provincie en 

investeert vanaf nu ook in projecten en ondernemingen die 

de overgang naar een circulaire economie mogelijk maken. 

Wat is circulair? 

Wilt u als ondernemer een bijdrage leveren aan de 

transitie naar een circulaire economie? Dan kan het 

Energiefonds u mogelijk helpen met een financiering. 

Heeft u een idee voor een project of wilt u een investering 

doen gericht op het hergebruik van producten en 

grondstoffen, en daarmee het voorkomen van afval? Of 

misschien is uw bedrijf actief in de reparatie of hergebruik 

van producten. Elk plan met daarin aandacht voor 

vermindering van grondstofgebruik, verlenging van de 

levensduur van producten of het nuttig toepassen van 

reststromen kan een belangrijke bijdrage leveren aan de 

transitie naar een circulaire economie. En heeft daarom de 

interesse vanuit het fonds. 

 

Wat kan het Energiefonds Overijssel voor u betekenen?  
Het fonds kan investeren in uw project en/of financiering 

verstrekken om uw circulaire plan te realiseren. Draagt uw 

circulaire plan, project of bedrijf bij aan een vermindering 

van de CO2-uitstoot, dan kunt u in aanmerking komen voor 

een financiering. Onze Investment Managers denken graag 

met u mee. Ze kunnen u ondersteunen door hun kennis en 

netwerk te delen en u (verder) helpen met bijvoorbeeld uw 

businessplan.  

 

Heeft u een circulair project of wilt u meer weten, neem 

dan vooral contact op met Eva Post.
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Portefeuilleoverzicht per 31 december 2022
Naam organisatie Energiesoort Participaties

(€)
Leningen (€) Totaal

(€)Convertible Junior Senior

Aardwarmtecluster I KKP B.V. Warmte  7.996.224  7.996.224 

ABC-KROOS B.V. Overige  535.000  535.000 

Agro Energie Hardenberg B.V. Biomassa  1.862.500  1.862.500 

AmperaPark Projects One B.V. Zon  995.225  995.225 

BeGreen Overijssel B.V. Biomassa  246.001  246.001 

Bio KKP B.V. Biomassa  2.174.960  2.174.960 

Biogas Hoge Hexel B.V. Biomassa  917.877  917.877 

Boeren met Zon B.V. Zon  225.046  225.046 

Boerengas B.V. Biomassa  202.400  202.400 

Broekhuis Koegas B.V Biomassa  732.813  732.813 

Brouwer Biocentrale B.V Biomassa  900.001  1.490.000  2.390.001 

BTG Bioliquids B.V. Biomassa  987.486  69.819  1.057.306 

Cogas Duurzaam B.V. Biomassa  794.998  794.998 

Condor Energy B.V. Zon  2.355.297  2.355.297 

CONZ Duurzame Energie B.V. Zon  25  112.774  112.799 

Cooll Sustainable Energy Solutions B.V. Energiebesparing  1.258.550  1.258.550 

Coöperatieve Vereniging 'Lutten Levert' U.A. Zon  954.858  954.858 

Dakstroom B.V. Zon  1.259.352  1.259.352 

Deventer Energie Coöperatie U.A. Zon  1.000.000  1.000.000 

Duurzaam Energiebedrijf Enschede Zon  2.559.319  2.559.319 

Duurzaam Ontwikkelbedrijf Enschede B.V. Zon  1.300.000  1.300.000 

Duurzaam Ontwikkelmaatschappij Enschede B.V. Zon  25  211.454  211.479 

Duurzame Energie Coöperatie van de Groote 
Scheere U.A.

Zon  50.000  50.000 

Duurzame Energieprojecten Zwolle B.V. Zon  86.726  86.726 

Duurzame Zekerheid Unive 1 B.V. Zon  4.990.766  4.990.766 

Endona Projecten B.V. Zon  1.447.789  1.447.789 

Endona Torenallee B.V. Zon  1.425.830  1.425.830 

Energie Salland West B.V. Zon  118.092  118.092 

Energiecoöperatie Rijssen SCE U.A. Zon  617.832  617.832 

Energiecoöperatie Rijssen U.A. Zon  728.322  728.322 

EPS Zwolle B.V. Zon  2.938.227  2.938.227 

Future Biogas B.V. Biomassa  958.334  958.334 

Gemeente Almelo Energiebesparing  183.750  183.750 

Groengas Kampen B.V. Biomassa  338.919  338.919 

Groengas Twenterand B.V. Biomassa  923.755  923.755 

Hamarpa Energy II B.V. Zon  1.467.007  1.467.007 

Investeer In Energie B.V. Zon  5.477.478  5.477.478 

Last Groene Energie B.V. Biomassa  200.000  1.320.000  1.520.000 

N.V. Deventer Ontwikkelingsmij Sportcomplexen Energiebesparing  551.105  551.105 

NTP Energie B.V. Energiebesparing  1.095.000  1.095.000 

Oonze Energie B.V. Zon  25  199.132  199.157 

OrangeGas Overijssel B.V. Opslag & Infrastructuur  165.000  825.590  990.590 

OTTE B.V. Zon  6.500.000  6.500.000 

Oxe Geeft Gas B.V. Biomassa  1.485.000  1.485.000 

PEF Technologies B.V. Energiebesparing  160.423  160.423 
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Naam organisatie Energiesoort Participaties
(€)

Leningen (€) Totaal
(€)Convertible Junior Senior

PM Investment B.V Zon  235.054  4.016.509  4.251.563 

Pure Energie Zon - Vroomshoop B.V. Zon  1.482.000  1.482.000 

PV Energie Finance Holding B.V. Zon  6.088.121  6.088.121 

R.K. Woningstichting Ons Huis Energiebesparing  7.105.000  7.105.000 

Rc Panels B.V. en Rc Panels Holding B.V. Energiebesparing  1.125.000  1.125.000 

Reggestroom B.V. Zon  632.754  632.754 

RPP Holding B.V. Energiebesparing  350.000  1.350.000  1.700.000 

S4 Ancillary Services I B.V Opslag & Infrastructuur  2.600.001  1.956.000  4.556.001 

Solar Transferium B.V. Zon  1.140.000  1.140.000 

Slim Opgewekt Overijssel B.V. Zon  250.001  250.001 

St Wetland Wonen Groep Energiebesparing  2.370.000  2.370.000 

St. Wonen Delden Energiebesparing  540.000  540.000 

St. Woonconcept Energiebesparing  2.630.452  2.630.452 

Stichting DeltaWonen Energiebesparing  8.300.000  8.300.000 

Stichting Hogeschool VIAA Energiebesparing  5.558.862  5.558.862 

Stichting Ichthus College Energiebesparing  2.000.000  2.000.000 

Stichting Mijande Wonen Energiebesparing  3.680.000  3.680.000 

Stichting Openbare Primair Onderwijs Hof van 
Twente

Energiebesparing  900.000  900.000 

Stichting Qredits Microfinanciering Nederland Energiebesparing  5.000.000  5.000.000 

Stichting Viverion Energiebesparing  8.070.000  8.070.000 

Stichting Welbions Energiebesparing  17.860.000  17.860.000 

TBT Energy B.V. Zon  978.304  978.304 

Vereniging van Eigenaars J.J. van Deinselaan 262-
452 te Enschede

Energiebesparing  2.000.000  2.000.000 

VVE Maasstraat 26-96 te Almelo Energiebesparing  1.650.000  1.650.000 

Warmtebedrijf Hengelo B.V. Warmte  2.887.500  2.887.500 

Waterlinzen-IP B.V. Overige  41  41 

Waterschap Vechtstromen Biomassa  9.000.000  9.000.000 

WDP N.V. Zon  2.040.004  2.040.004 

Wellsius Overijssel Fund B.V. Warmte  3.000.000  3.000.000 

Wocozon Nederland B.V. Zon  1.922.850  1.922.850 

Woningcorporatie Salland Wonen Energiebesparing  3.860.000  3.860.000 

Woningstichting de Woonplaats Energiebesparing  8.010.000  8.010.000 

Woningstichting Domijn Energiebesparing  10.750.000  10.750.000 

Woningstichting Openbaar Belang Energiebesparing  1.800.000  1.800.000 

Woningstichting Rentree Energiebesparing  2.920.000  2.920.000 

Woningstichting SWZ Energiebesparing  5.382.000  5.382.000 

Woonbedrijf Ieder1 Energiebesparing  1.650.000  1.650.000 

Zonnepark PV3 B.V Zon  82.752  1.914.689  10.717.016  12.714.457 

Zonneweide Hessenpoort B.V. Zon  4.324.700  4.324.700 

Zonnepark Noordmanshoek B.V. Zon  4.602.000  4.602.000 

Zunnewille B.V. Zon  182.127  182.127 

Impairments/Voorzieningen  (785.042)  (1.030.254)  (1.815.296)

Totaal  6.309.921  3.307.636 14.419.516  204.457.476  228.494.548 
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Dien jouw idee in en 
profiteer van expertise 
en financiering

Ben jij op dit moment bezig met een vernieuwend product of idee op het 
gebied van energie? 

Energiefonds Overijssel en Oost NL zijn de ‘Versneller Energie Innovaties 
Overijssel’ gestart om jou hierbij te helpen met financiële middelen, een 
netwerk en expertise. De Versneller biedt dus de uitgelezen mogelijkheid 
om jouw energieproduct of -idee naar de markt te brengen.

Interesse? Contact Radboud Dood, Investment Manager Innovatie op 
06-52 08 69 35 of via radboud.dood@energiefondsoverijssel.nl

Meer weten? Bezoek onze website voor alle informatie:
www.energiefondsoverijssel.nl/veio/

Energie
Fonds
Overijssel

www.energiefondsoverijssel.nl

mailto:radboud.dood%40energiefondsoverijssel.nl?subject=
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